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Volný prodej 6 Kč
/ ostatní distribuce
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Čtyři zdarma? My si
kolo půjčili osmkrát!
Sdílené bicykly. Vyzkoušeli jsme v praxi novou službu Lítačky. Test. Prahou je možnost jet na kole čtyřikrát
po 15 minutách. Počet jízd. Je možné ho přesáhnout, důvody hlídá aplikace. Tip. Pozor na zamykání STRANA 2

SLEVA

Nabídka platí od 16.10.2021 do 17.10.2021 ve všech prodejnách ASKO - NÁBYTEK v ČR vyjma prodejny Brno. Neplatí pro e-shop www.asko.cz. Více informací v prodejnách.

16. 10. -17.10.2021

NÁBYTEK
NA VEŠKERÝ
při nákupu nad 5000 Kč
z nezávazných doporučených spotřebitelských cen

Uháčkovaná
škoda Viktor
Před Galerií Caesar na Hor-
ním náměstí v Olomouci,
která letos slaví 30 let exis-
tence, stál včera háčkova-
ný automobil Škoda Octa-
via combi z roku 1967. Na
jeho výrobu Jitka Havlíčko-
vá spotřebovala 1500 met-
rů prádelní šňůry a 50 kilo-
gramů epoxidu. Byl to její
první automobil, kterému
dala jméno Viktor. Kulaté
výročí své existence si
olomoucká Galerie Caesar
připomene kolektivní
výstavou, která se pokusí
připomenout většinu vysta-
vujících autorů. Proběhne
od 2. do 30. listopadu
letošního roku. ČTK

„RÁD SEDÁVÁM V PRAZE
A POZORUJI DĚNÍ KOLEM“
IAN ANDERSON A JETHRO TULL ZAHRAJÍ V ČR KONCEM ŘÍJNA STRANA 15

Svátek slaví: Tereza

inzerce

„Výuka trpí“
Studenti lékařských fakult
se nedostanou k pořádné
praktické výuce. Do praxe
tak odcházejí „nešikovní“.
Ke škodě své i pacientů.
V rozhovoru pro deník
Metro to tvrdí Jakub Kovář,
absolvent 3. lékařské
fakulty UK Praha. STRANA 8

Jak bojovat
s hazardem?
Městské části budou
od roku 2024 dostávat
náhradu za výpadek
příjmů z loterií a her. Jde
Praha správnou cestou,
když vyhlásila nulovou
toleranci hazardu? STRANA 6
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Nabídka platí pouze při předložení karty Clubcard od 13. 10. do 19. 10. 2021 a vztahuje se i na bižuterii a již zlevněné produkty v F&F.
Platí pouze pro obchody s nabídkou F&F.

na veškeré oblečení, obuv a doplňky

Výhodné nabídky s

šk é bl č í b d

s Clubcard

Zítra se koná
Mezinárodní den
archeologie.

Nuselský pivovar zažíval ob-
dobí své největší slávy
v 19. století. Zítra se ale ná-
vštěvníci bývalého průmyslo-
vého areálu mohou seznámit
s mnohem starší historií to-

hoto místa. V rámci Meziná-
rodního dne archeologie bu-
dou pod pivovarským komí-
nem představeny nálezy – ty
nejstarší z mladší doby ka-
menné – které zem vydala při
nedávném výzkumu. V bu-
doucnu se na pozemcích bu-
dou stavět nové bytové
domy. Zítřejší akce se koná
od 10 do 18 hodin.
Mezinárodní den archeolo-

gie se slaví již od roku 2004

po celém světě, vždy třetí so-
botu v říjnu. V sobotu servíru-
je zajímavý program takéMu-
zeum města Prahy, které se
kmezinárodním oslavám při-
pojilo už poněkolikáté. Ná-
vštěvníky láká do zámku ve
Ctěnicích nebo do Domu
U Zlatého prstenu.
V Zámeckém areálu Ctěni-

ce se návštěvníci podívají s ar-
cheologií do středověku, bu-
doumoci nahlédnout do živo-

ta našich předků a sami si vy-
zkoušet různé středověké vý-
robní techniky. Malí i velcí
milovníci archeologie budou
mít například možnost stát
se na chvíli středověkýmpísa-
řem, seznámit se s replikami
nádob, ozdob, nástrojů a zbra-
ní, zahrát si hry známé již ve
středověku nebo se zúčastnit
některé z komentovaných
prohlídek expozice o nejstar-
ší historii Vinoře.

Bohatství archeologických
nálezů a zajímavostí z dějin
Prahy ve 14. století přiblíží
návštěvníkům také komento-
vané prohlídky stálé expozi-
ce Praha Karla IV. – středově-
ké město v Domě U Zlatého
prstenu na StarémMěstě.
V Archeologickém parku

Liboc se zas uskuteční středo-
věká slavnost. Těšit se mů-
žete na dobovou hudbu,
módu i občerstvení. MET

Hlavní město koupí za asi
109,5 milionu korun pozem-
ky u Běchovic. Vznikne na
nich zelený pás a protihluko-
vý val u budoucího úseku
Pražského okruhu mezi D1
a hradeckou dálnici. Včera to
schválili pražští zastupitelé.
Val by měl být vysoký 30 až
40metrů. Podle náměstka pri-
mátora Adama Scheinherra
město k jeho vybudování
možná využije zeminu vytě-
ženou při stavbě linky metra
D nebo vnitřního okruhu.
Kdy dostavba vnějšího okru-
hu začne, není jasné. Investo-
rem je stát prostřednictvím
Ředitelství silnic a dálnic, to
by podle Scheinherra mělo
příští rok vykoupit sousední
pozemky pod samotnou stav-
bou. Z celkové výměry po-
zemků, které město vykoupí,
je 77 930 metrů čtverečních
ve vlastnictví společnosti Xa-
verov trade a 38 566 metrů
čtverečních patří firmě Agro-
trade. Společnosti podle ser-
veru SeznamZpravy.cz vlast-
ní rodina ministra zeměděl-
ství Miroslava Tomana. ČTK

Archeologové zvou do Ctěnic,
Liboce i pivovaru v Nuslích

Běchovice.
Před hlukem
ochrání val

Krátce

Speciálně pro
těžce nemocné
Pražská zdravotnická zá-
chranná služba může zří-
dit speciální výjezdový
tým zaměřený na těžce
nemocné pacienty, kteří
vyžadují takzvanou palia-
tivní péči. Městští zastu-
pitelé schválili změnu
zřizovací listiny organi-
zace, která to umožňuje.
Specializovaný tým bude
moci pacienty stabilizo-
vat na místě nebo do-
vézt do nemocnice s od-
dělením paliativní péče.

Budoucnost
Ďolíčku
Radnice Prahy 10 a vede-
ní hlavního města uza-
vřou memorandum
o rozvoji území okolo vr-
šovického fotbalového
stadionu Ďolíček a v oko-
lí Botiče. Město chce ve-
dle stadionu postavit by-
tový dům a naproti přes
Vršovickou ulici sportov-
ní halu. ČTK

Jubileum
Téměř dvě stovky exponá-
tů spjatých s kultem svaté
Ludmily si lidé ode dneška
mohou prohlédnout v Pálf-
fyho paláci na Malé Stra-
ně. Vystaveny tu jsou na-
příklad nejstarší vyobraze-
ní světice, textilie z jejího
hrobu, sochy a obrazy zná-
mých umělců či originál
partitury oratoria Svatá
Ludmila napsaného Antoní-
nem Dvořákem. Výstava
je jednou z akcí pořáda-
ných k zářijovému výročí
1100 let od mučednické
Ludmiliny smrti. 2x ČTK

inzerce
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Komba Garnettova nepatří k často
chovanýmdruhům v lidské péči a ješ-
tě vzácnější je její rozmnožování.
V pražské zoo se nedávno narodilo
již druhé mládě této noční poloopi-
ce. Tříměsíční přírůstek je velmi ak-
tivní a již samostatně opouští chov-
nou boudu. Komby Garnettovy chová
pouze sedm evropských zoologic-
kých zahrad, z toho čtyři české.

Autor fotografie

Petr
Hamerník
Zoo Praha

Akce Bubnování pro Bubny
připomene datum 16. října,
kdy z Prahy odjel první židov-
ský transport o tisíci lidech.
Letos je to 80 let. Do roku
1945 jich tudy prošlo na 50 ti-
síc do ghett a koncentračních
táborů. Prvních pět tisíc lidí
putovalo do ghetta v Lodži,
polovina z nich tam nepřeži-
la první zimu. Lidé z Památní-
ku ticha zvou veřejnost, aby

se zítra od 17 hodin připojila
u venkovního pódia na bu-
benském nádraží ke vzpo-
mínce na 16. říjen 1941.
Sobotní setkání na nádraží

Bubny bude moderovat Bára
Hrzánová, doprovodí ji ředi-
tel Památníku ticha Pavel
Štingl. Rytmus bubnujícího
orchestru proti tichu mlčící
většiny rozehraje Tam Tam
Batucada pod píšťalkou Milo-

še Vacíka. Mezihry k Bubno-
vání podpoří Jiří Stivín. Výroč-
ní den prvního pražského
transportu završí slavnostní
koncert v nádražní hale stani-
ce Praha – Bubny od 18.30 ho-
din. Bude mu předcházet ver-
nisáž výstavního prologu na
peronu nádraží k expozici fo-
tografa Pavla Diase, kterou or-
ganizátoři z Památníku ticha
ve spolupráci s Uměleckoprů-

myslovým museem v Praze
a Židovskýmmuzeem otevře-
li veřejnosti v tomto týdnu.
Zatímco na probíhající výsta-
vě Pavel Dias: Torzo – Vzpo-
mínky pro budoucnost
v Domě U Černé Matky Boží
jsou k vidění desítky fotogra-
fií, návštěvníci Bubnování bu-
doumoci zhlédnout na nádra-
ží výběr pouze několika Dia-
sových snímků. MET

Mládě.
Komby Garnettovy

Krátce

Výstava panenek
V historickém špejcharu
v Dubči se od zítra do
24. října koná výstava
panenek. K vidění bu-
dou kousky historické
i současné v originálních
i šitých modelech, poko-
jíčky, nábytek či kočár-
ky. Kluci zde pro změnu
najdou modely aut. MET

Výročí. Transport z Prahy

inzerce
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Rekola i Nextbike
nové uživatele
v řadě věcí pře-
kvapí.Máme pro
vás pár tipů.

Nebyl to zrovna den jako ko-
rálek. Pršelo. Otestovali jsme
novou službu Lítačky. Její dr-
žitelé si mohou čtyřikrát den-
ně půjčit na 15 minut kolo fi-
rem Nextbike nebo Rekola.
Podle provozního ředitele
Nextbiku Tomáše Karpova by
nemělo býtmožné si kolo půj-
čit ihned po patnáctiminuto-
vé jízdě znovu. Prodlevamezi
svezením musí být alespoň
deset. Mně se ale povedlo se
čtrnáct minut projíždět, kolo
na pár vteřin odstavit a zno-
vu na několik minut vyjet.
A to hned několikrát. Že by
novinka měla porodní boles-
ti? Je to trochu složitější.

První test
Úterý. Instaluji si nejprve

aplikaci Rekol. Spáruji ji s Lí-
tačkou, zadám ještě svou pla-
tební kartu a zaplatím koru-
nu. Systém tak ověří, že mi
případně může peníze strhá-
vat, když přesáhnu minutáž
zdarma. Celé to zabere čtyři
minuty. Vyrážím do ulic hle-
dat růžové kolo. Díky mapě
v aplikaci ho mám za chvilič-
ku. První dojem ale kazí od-
padky. Košík kola někdo po-
užil jako koš odpadkový. Fuj.
Bordel je v popelnici. Jedu.

Přehazovačka funguje, světlo
svítí, blatníky kolo má.
S bicyklem jsme hned kama-
rádi. Jen ten déšť kazí projížď-
ku. Z Anděla jsem u smíchov-
ského nádraží hned. Test
kola se mi hodí. Jsem tu ob-
jednaný na kontrolu u léka-
ře. Podle mapy hledám, kde

kolo odstavím. Jde to jen na
vyznačených místech. Pokud
kolo nechám mimo parkova-
cí zónu, platil bych „pokutu“
320 korun. V centru, v Holešo-
vicích, v Karlíně nebo třeba
v Bubenči jsou zóny rozsáhlé.
Oproti tomu například v Bra-
níku jsou jen tři menší parko-
vací ostrůvky. V Krči Rekolo
nemůžete nechat vůbec.
Bicykl parkuji u lampy, aby

netvořil překážku chodcům.
Výsledek fotím. Podle sním-
ku pak další jezdec kolo lépe
najde. Schůzku u lékaře
mámaž za čtvrt hodiny, zkou-
ším si tedy hned za pár vteřin
kolo znovu půjčit. U Nextbi-
ku by to jít nemělo. Jak je to
u Rekola? Žádný problém.
Bicykl semi opět zdarma ode-
myká. „Kolo můžete využít
čtyřikrát na patnáct minut
hned za sebou,“ vysvětluje
Jan Střecha z Rekol.
Od doktora už jedu ale

tramvají. Rozpršelo se. Co
když mokré dlaždičky v Ná-
dražní kloužou...
Cestou z práce testuji Next-

bike. Stejný scénář. Opět je to
rychlovka. Instalace aplika-
ce, spárování s Lítačkou, tes-

tovací platba kartou. Tento-
krát padesát korun. O ty ale
nepřijdu. Vrátí semi do kredi-
tu na další jízdy. Zase jedu Ná-
dražní ulicí. Nyní na autobu-
sový terminál. Kolo ale tento-
krát nemohu nechat kdeko-
liv v zóně jako u Rekol. Next-
bike patří ke stojanům.
V mapě aplikace jsou vyzna-
čené. Odstavení kola jinde je
za 250 korun. Aplikace ale
jezdce varují, že parkuje špat-
ně. Ukončíte-li přesto jízdu,
mají šanci dostat peníze zpět.
Stačí přeparkovat ke stojanu.

Osm půjček za den
Bicykl zamykám u smí-

chovského nádraží. Na rozdíl
od Rekol nikoliv v aplikaci,
ale ručně. Také tentokrát si
kolo půjčuji pár vteřin po vrá-
cení. Také tentokrát to jde.
Podle Tomáše Karpova zNext-
biku je možné, že jsem nara-
zil například na kolo s rekla-
mou na Raiffeisenbank. Ty
jsou totiž 15 minut zdarma
pro všechny, kdomají aplika-
ci. Kolo za tři minuty vracím
a opět si ho ihned půjčuji.
Opět to jde. Opět zadarmo.
Celkem si Nextbike půjčuji

pětkrát, a to už jsem měl
dnes třikrát půjčené Rekolo.
Správně by to jít nemělo. Oba
systémy totiž komunikují
s operátorem ICT. Aplikace
by měla poznat, že jsem dnes
už svůj limit půjčených kol
přesáhl. Jak je tedymožné, že
jsem si dnes půjčil kolo osm-
krát? Odpověď tentokrát na-
bízí Jan Střecha z Rekol. Na-
příklad výpůjčky číslo sedm
a osm byly jen test na pár vte-
řin. „V případě, že si kolo půj-
číte a po pár metrech zjistíte,
že je píchnuté, a hned ho od-
stavíte, tak se kredit nestrh-
ne,“ vysvětluje Střecha.
Výpůjčka pět a šest sice tr-

valy přes dvěminuty, ale s ko-
lem jsem v podstatě nehnul.
Algoritmy firem, které kola
půjčují, totiž pracují hned
s několika proměnnými. Po-
kud bicykl zůstane na místě,
není důvod za takovou
„jízdu“ peníze strhávat.

Peníze se mi vrátily
Středa. Opět test začínám

Rekolem. Dnes je hezky. Zaje-
du si pro kafe. V aplikaci hle-
dámkolo. Protože je o dvě uli-
ce vedle, využívám možnost

si ho rezervovat. Bohužel rů-
žový bicykl namístě není. Žá-
dám aplikaci, ať upřesní polo-
hu kola. To je na druhém bře-
hu Vltavy. Tentokrát selhala
GPS. To se může například
stát kvůli vyšším domům
v okolí. Žádná tragédie. Další
bicykl je za rohem. Také dnes
mámkolo třikrát po 14minu-
tách v rychlém sledu. Čtvrtý
pokus ale selže. Aplikace hlá-
sí, že bych za půlhodinovou
výpůjčku zaplatil 24 korun.
Podle Střechy z Rekol nejsem
jediný. První dnymělo se čtvr-
tou jízdou problém i pár dal-
ších jezdců. Ve čtvrtek odpo-
ledne IT oddělení Rekol pro-
blém odstranilo. Já si ve stře-
du pro čtvrtou jízdu půjčil
zdarma Nextbike.
Tip na závěr. Ačkoliv jsem

u třetí výpůjčky Rekolo uza-
mkl, zámek se nedovřel a čas
běžel dál. To jsem zjistil až za
hodinu a půl. Aplikace hlási-
la, že mi bude strženo 72 ko-
run. Pokud se vám stane něco
podobného, stačí kontakto-
vat firmu, přes kterou jste si
kolo půjčili. Třeba mailem či
telefonicky. Peníze vám vrá-
tí. MAREK HÝŘ

Rekolo patří do zóny.

Třeba k takovým stojanům se parkují kola Nextbike. Někteří lidé jsou čuňata. S tím firma Rekola nic nezmůže.

Zámek otevřete díky aplikaci. 4x METRO

Zkušební provoz

Držitelé časových kuponů na
pražskou MHD si zdarma mo-
hou na 4x 15 minut půjčovat
kola společností Rekola
a Nextbike od pondělí.

● Praha provozovatelům za
každou výpůjčku zaplatí
12 korun.

● Na zkušební projekt podle
dřívějšího rozhodnutí rad-
ních vyčlenilo město 2,4
milionu korun. Po jejich
vyčerpání provoz vyhodnotí
a připraví trvalé řešení.

Nejen Praha

Nextbike působí v Česku již
ve 23 městech včetně Prahy.
Podporu od města pak přímo
využívá v devatenácti z nich.

● Na patnáct minut zdarma
mají kolo například lidé
v Táboře, Ostravě nebo
Mladé Boleslavi.

● Nextbike i Rekola mohou vy-
užívat i majitelé Multisport
karet. Ti mají denně dvě vol-
né jízdy, každou na 60 mi-
nut. Volné minuty lze navíc
kombinovat i s Lítačkou.

Dva dny, dvanáct jízd zdarma.
Zkusil jsem novinku Lítačky



DLUHOPISY E-FINANCE CZ
ZAJIŠTĚNÉ ZÁSTAVNÍM PRÁVEM K NEMOVITOSTEM

INVESTUJEME DO NEMOVITOSTÍ JIŽ 20 LET

Konečné podmínky a prospekt dluhopisů schválený ČNB naleznete na www.e-finance.cz/dluhopisy-informace.
Objednání dluhopisů: www.e-finance.eu nebo  +420 515 555 555

propagační sdělení

4,1% ROČNÍ
ÚROK

Česká národní banka schvaluje prospekt dluhopisového programu pouze z hlediska toho, že splňuje normy týkající se úplnosti, srozumitelnosti a soudržnosti, které ukládá
nařízení (EU) 2017/1129. Toto schválení by se nemělo chápat jako potvrzení kvality cenných papírů, které jsou předmětem tohoto prospektu. Investoři by měli provést své
vlastní posouzení vhodnosti investování do těchto cenných papírů.

Investice od 50 000 Kč Dvouleté dluhopisy
Roční úrok 4,1 % po celou dobu investice
Úrok vyplácený jednou ročně Možnost předčasného splacení

Koncern e-Finance, a.s. v současnosti spravuje investice
do nemovitostí v hodnotě přesahující 1 miliardu korun.
Investiční strategií e-Finance je investovat prostředky získané
z dluhopisů do nákupu a výstavby rezidenčních a komerčních
nemovitostí v atraktivních lokalitách České republiky. Portfolio
investic najdete na www.e-finance.eu. Zastavovaný areál zámku Račice v rámci dluhopisového programu e-Finance CZ

v celkové hodnotě uveřejněné na adrese www.e-finance.eu/zajistene-dluhopisy.

HOTOVÁ JÍDLA AŽ DOMŮ
ROZVOZ ZDARMA BRNO A OKOLÍ DO 25 KM

Objednávejte na: www.efishop.cz,
 515 555 565, jidlo@efishop.cz

-

• eFi Hotel, Bratislavská 52, Brno
• EFI Pivovar, nám. 28. října 23
• Restaurant TEFITI, Zelný trh 4

HOVĚZÍ SVÍČKOVÁ na smetaně, karlovarský knedlík

LUXUSNÍ WELLNESS V BRNĚ
OTEVŘENO VEŘEJNOSTI

EFI SPA HOTEL****
nám. 28 října 23, Brno, +420 515 557 500,
recepce@efispahotel.cz, www.efispahotel.cz

NÁVŠTĚVNÍKŮM JE K DISPOZICI:
• Finská sauna o ploše 36 m 2 • Vířivka pro 6 osob
• Parní sauna • Hyperbarická komora OXYLIFE
• Odpočívárna v třípodlažní věžičce budovy

V ceně pobytu občerstvení
zdarma: káva, čaj, nealko
nápoje, ovocný bar.

3 HODINY
za 299 Kč



www.metro.cz PRAHA pátek 15. října 2021 06

Znamená nulová
tolerance gamb-
lingu jeho úplnou
nedostupnost?
Vyhláška odčerpá-
vá z rozpočtů rad-
nic stovky milionů.

Stále více českých měst se vy-
dává cestou nulové tolerance
hazardu. Tento způsob regu-
lace platí i v největších měs-
tech, jako je Brno, Ostrava,
České Budějovice a nově od
loňského podzimu i hlavní
město. Argumenty představi-
telů těchto metropolí jsou
vesměs stejné – kompletní
vymýcení hazardu, omezení
přístupu ke hře a ochrana
hráčů. Města tak říkají, že se
raději vzdávají desítek a sto-
vek milionů v daňových pří-
jmech pro ochranu svých
občanů. Jaké výsledky tento
přístup k regulaci hazardu
přináší?

Nová kasina na předměstí
V okolí Prahy, Brna, ale tře-

ba i Českých Budějovic jsme
v poslední době svědky toho,
jak vznikají nová kasina.
„Obyvatelům i návštěvní-

kům měst s nulovou toleran-
cí nabízejí bezplatnou dopra-
vu a obce na periferiích vel-
kých měst si mnou ruce nad
desítkami milionů v obec-
ních kasách. Zatímco politi-
kům dotyčných měst nadále
zůstávají s hazardem spojené
sociální problémy bez mož-
nosti kontroly kasin a daňo-
vých výnosů,“ říká pro deník
Metro starosta Prahy 13 Da-
vid Vodrážka.
Toho výlety gamblerů za

okraj metropole, například
do Vestce u Prahy, štvou hlav-
ně kvůli odlivu peněz. Kasina
na periferiích totiž ve většině
případů přímo aktivně cílí na-
hráče, kteří si v místě svého
bydliště už nezahrají.
„Kvůli zákazu technické

hry na územíměsta zazname-
náme roční výpadek osmnáct
milionů korun, které by ji-
nak směřovaly do sportu,
školství či kultury v naší
městské části. Zároveň nám
za hranicemi vyrůstá velké
kasino, kam majitelé chtějí
svážet hráče z Prahy pravidel-
nými shuttle busy. My jako
městská část z toho nebude-
me mít ani korunu. Naopak
pocítíme tíživé sociální dopa-
dy, protože gambleři nikam

nezmizí,“ kroutí hlavou
Vodrážka. Obce, které na
svémúzemí povolí kasina, na-
víc získávají kromě klasic-
kých daňových výnosů z her
také automaticky podíl na ce-
lorepublikovém výnosu
z on-line hazardu. Jeho všu-
dypřítomná dostupnost po-
dle Vodrážky jen podtrhuje
diskutabilnost myšlenky nu-
lové tolerance hazardu v 21.
století.
„Tím, že v kasinech napří-

klad zcela zakážeme výherní
automaty neboli technickou
hru, tak hráče prokazatelně
vháníme do prostředí on-line
hazardu,“ komentuje pro de-
ník Metro Pavel Žák z Casina
Admiral, které má na území
metropole tři pobočky.

Kritika ze všech stran
Ve stejném duchu se pro

deník Metro v minulosti vyja-
dřovali i odborníci na závis-
losti – ediktologové.
„Nové technologie otevřely

další možnosti. S počítačem
či telefonem prostě už nepo-
třebuji nikam chodit a mohu
svou touhu hrát uspokojovat
kdykoliv a kdekoliv. Nuce-
ným odchodem hráčů z ka-
menných provozoven jedna
skupina byznysu ztratí, dru-
há zase naopak vydělá,“ vy-
světluje pro Metro psycholog
Ivan Douda.
Kritikem současné situace

kolem hazardu je také napří-
klad řeporyjský starosta Pa-
vel Novotný. O negativních
dopadech nynějších regulací
hovoří také studie Centra
ekonomických a tržních ana-
lýz uveřejněná začátkem le-
tošního roku.

Vyhláška budící emoce
Gambling v hlavnímměstě

reguluje vyhláška o hazardu.
Její poslední verzi předložila
zastupitelům loni v září rad-
ní pro legislativuHana Kordo-
váMarvanová. „Její“ vyhláška
zakázala v hlavnímměstě tak-
zvané technické hry, takže
po uplynutí současného pře-
chodného období budou
v metropoli existovat už jen
kasina s živou hrou, jako je
ruleta či poker.
Vyhláška se od té doby sta-

la předmětem hned několika
soudních sporů. Místní regu-
laci hazardu může nicméně
rozcupovat už jen rozhodnu-
tí Evropského soudního dvo-
ra, který se žalobou v sou-
vislosti s omezením hazardu
v tuzemsku rovněž zabýval.
Nejčerstvější spor pak řešili
radní začátkem tohoto
týdne.
„Rada hlavního města jed-

nomyslně odsouhlasila připo-
jení hlavního města Prahy
jako vedlejšího účastníka
soudního řízení vedeného
u Městského soudu v Praze.
A to na straně žalované, rad-
ní pro legislativu Hany Kordo-
vé Marvanové, která dlouho-
době prosazuje regulaci ha-
zardu na území metropole.
Žalobu na ni podala společ-
nost Gold Happy Day, jejíž
holding provozuje mimo jiné
kasino na Václavskémnáměs-
tí,“ uvádí mluvčí magistrátu
Vít Hofman.
Společnost podnikající

v provozování živých a tech-
nických her podala žalobu na
radní Marvanovou kvůli han-
livému výroku, který měla
pronést na jednání zastupitel-

stva loni na podzim. Společ-
nost Gold Happy Day požadu-
je půl milionu korun a omlu-
vu. Podle primátora Zdeňka
Hřiba, který patří mezi velké
podporovatele vyhlášky, hlav-
níměsto v soudním sporu sto-
jí jednoznačně na straně své
radní.
„Morálně i lidsky je nezbyt-

né hájit svobodu slova, na kte-
rou má právo každý z nás,
protože bez svobody slova
není demokracie,“ vysvětluje
Hřib s tím, že předmětný vý-
rok pronesla při výkonu své
funkce, tedy v souladu
s ochranou svobody projevu.
Radní Marvanové prý fandí
i někteří opoziční pražští za-
stupitelé.
O tom, že je v právu, je pře-

svědčená i samotná Marvano-
vá. „Žaloba vůči mně je nepo-
chybně jejich reakcí na to, že
jsem jako radní prosadila vy-
hlášku omezující provozová-
ní kasin a hazardu na území
hlavního města Prahy. Toto
kasino s regulací nesouhlasí,
protože přijde o významnou
část tržeb, takže se brání po-
dáváním žalob a stížností,
a to nejen vůči mně, ale i vůči
Praze,“ míní Marvanová, po-
dle níž není vyhlášku nutné
nijak měnit. A to i přesto, že
o výjimky ze zákazu automa-
tů pro vybrané podniky v mi-
nulosti žádalo deset měst-
ských částí, a to Praha 1, 3, 9,
11, 13, 14, 15, 17, 18, ale i Pra-
ha-Zličín.

Kompenzace ušlého zisku
Ačkoliv se zástupci magis-

trátu na jednu stranu staví za
svou radní, přiznávají, že má
vyhláška o hazardu negativní

ekonomické dopady na jed-
notlivé městské části. Proto
na včerejším jednání zastupi-
telstva odsouhlasili finanční
kompenzace, které mají rad-
nicím výpadek příjmů z ka-
sin nahradit.
„V prvním pololetí roku

2024 dojde prakticky k úplné-
mu výpadku příjmů hlavního
města Prahy z podílu na části
celostátního hrubého výnosu
daně z technických her,“ píše
se v dokumentu, který radní
projednávali.
Od roku 2024, kdymá dojít

ke kompletnímu výpadku,
budouměstské části dostávat
každoroční příspěvky na
žáka. Výpadek příjmů pak
magistrát u všech radnic do-
hromady vypočítal na asi dvě
stě milionů korun. Praha
jako celek přitom v letech
2019 a 2020 získala z hazardu
každoročně okolo 420 mi-
lionů.

Třináctileté potírání
hazardu
Hazard začala Praha regulo-

vat poprvé v roce 2008. Teh-
dejší vedení města rozhodlo
o snížení počtu povolených
hracích automatů z 8358 na
2724. Počet heren se snižoval
i v následujících letech. Vy-
hláška o hazardu, která zača-
la platit v roce 2016, zakázala
všechny herny v hlavním
městě. V provozu mohou být
jen provozovny označené
jako kasina. Zrušeny tedy
byly desítky explicitně ozna-
čených heren.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Stále častěji zaznívají hlasy, že
způsob přerozdělování výnosů
z hazardních her staví logiku
nulové tolerance na hlavu.

● Výsledná částka je totiž nejpr-
ve navýšena o celorepubliko-
vé výnosy z on-line technic-
kých her, a teprve tato suma
se přerozděluje podle toho,
kolik je v obci aktuálně regis-
trovaných automatů.

● To znamená, že obce se strikt-
ními regulačními vyhláškami
přicházejí o daňové výnosy
z hazardu, který se na jejich
území stejně reálně provozuje
v on-line prostředí. To je po-
dle kritiků důkaz, že je nulová
tolerance chimérou a že se po-

nechání kontrolované technic-
ké hry v malé míře vyplatí.

● „Hra na různých technických
zařízeních je jednou z nejne-
bezpečnějších forem hazardu,
na niž se vážou další negativ-
ní společenské jevy. Proto
jsme ve svém programovém
prohlášení deklarovali, že ji
chceme zcela potlačit, a touto
vyhláškou svůj volební slib
plníme,“ odůvodnila nutnost
podání vyhlášky radní Hana
Kordová Marvanová.

● Zastupitelé včera pověřili rad-
ní Marvanovou, aby předloži-
la Sněmovně návrh zákona,
který by Praze zajistil příjem
z on-line hracích automatů.

V potírání hazardu Praha
tápe. Ten bují na okraji

Tolerance na nule

Citát

Masivní kasinové kom-
plexy před branami
velkých českých měst
nastavují zrcadlo všem
snahám o nulovou
toleranci v 21. století.

DAVID VODRÁŽKA
STAROSTA PRAHY 13

Citát

Regulaci hazardu
považujeme za důleži-
tou součást našeho
programu. Hra na
automatech je vůbec
nejnebezpečnější.

HANA KORDOVÁ MARVANOVÁ
RADNÍ PRO OBLAST LEGISLATIVY



SVĚŽÍ VZDUCH Z PŘÍRODY
do vašeho bytu či domu ...
SVĚŽÍ VZDUCH Z PŘÍRODY
do vašeho bytu či domu ...

Proč používat čističku
vzduchu Ionic-CARE?
» Zlepšíte dýchání,
» odstraníte alergeny a prach,
» ničíte viry a bakterie,
» snížíte působení radonu,
» zmírníte depresivní stavy,
» zlepšíte koncentraci a paměť,
» zkvalitníte spánek,
» zlepšíte pracovní výkonnost,
» podpoříte růst rostlin.

Filtr čističky není třeba
nikdy vyměňovat! Stačí
ho jen jednoduše vy-
jmout a otřít. Účinek
filtrace ihned vidíte!

Nejprodávanější značka čističek v ČR!
99 % skutečných uživatelů je s přístrojem spokojeno

kód
T3R

V červnu 2021 byla provedena anketa, které se zúčastnilo 1664
uživatelů čističky Ionic-CARE. Ti nejčastěji chválí snížení praš-
nosti a zmírnění dýchacích potíží. Dále oceňují čističku jako vý-
znamnou prevenci před virózami. Spokojeni jsou také s jejím ti-
chým chodem a snadnou údržbou.

stříbrná, černá, bílá

3 490 Kč/ks
AKCE DOPRAVA A DÁREK ZDARMA

Největší nezávislý nákupní rádce a
srovnávač cen Heureka zvolil
po sobě čističku Produktem roku

(2015 - 2020). Obchod Ionic-CARE je
držitelem zlatého certifikátu Ověřeno zá-
kazníky s hodnocením spokojenosti
98 %.

800 112 111
objednací linka zdarma

www.ionic-care.cz

Ionic-CARE
TOP značka v ČR

Zvoleno
experty i zákazníky.

6x

Víte, proč se na horách, v lese, po bouřce, u moře
či u splavu cítíte tak dobře? Je to proto, že
na těchto místech je podstatně vyšší
koncentrace zdraví prospěš-
ných aniontů kyslíku
(záporně nabitých
kyslíkových částic)
než ve městech,

bytech a kancelářích.
A víte, že v moderním by-
tě nebo kanceláři nás obklo-
puje několikrát škodlivější
vzduch než venku?

dekor dřeva

3 790 Kč/ks

V bytech a
kancelářích dýchá-
me škodlivý vzduch, kte-
rý dokáže zkrátit život i o ně-
kolik let a cítíme se v něm unavení
a nervózní. Prachové mikročástice,
smog, chemické výpary z umělých hmot
a nábytku, bakterie, viry, spory plísní – všech-
ny tyto nečistoty se v uzavřených prostorách
koncentrují a my je dýcháme. Škodlivé látky
působí na náš organizmus prakticky celé dny
a mohou nám způsobit nemalé zdravotní potí-
že. Nejčastěji to jsou bolesti hlavy, nespavost,
snížená koncentrace, alergie, astma a akutní
či chronická onemocnění plic.
Ionizace vzduchu: Ovzduší, ve kterém tr-
vale pobýváme, by mělo podle doporučení
Státního zdravotního ústavu obsahovat mini-
málně 1.250 záporných iontů (aniontů) na
cm3. A zatímco v přírodě dýcháme vzduch
s koncentracemi až 10.000 vzdušných anion-
tů v cm3, v interiérech, kde žijeme a pracuje-
me, jsou hodnoty většinou blízké nule. Právě
díky vysoké koncentraci prospěšných vzduš-
ných aniontů je nám v čisté přírodě tak dob-
ře a velmi rychle si tam odpočineme. Díky
čističce vzduchu Ionic-CARE si takovou
příjemnou atmosféru nyní můžete
vytvořit i doma.

Získejte zdarma čistič a osvěžo-
vač lednic Ionic-CARE FF-210.
Při objednávce stačí uvést:

Ionic-CARE Triton X6
- čistička a ionizátor v jednom
Čištění vzduchu s účinností až 96 % probíhá
naprosto nehlučně. Cirkulaci vzduchu v pří-
stroji totiž zajišťuje soustava elektrod, kte-
ré pohybují vzduchem pomocí tzv. elektro-
nového větru. Nečistoty jako polétavý prach,
pyl, bakterie, viry a spory plísní se zachytávají
na omyvatelném elektrostatickém filtru. Pří-
stroj disponuje třemi výkonovými stupni a je-
ho spotřeba je maximálně 12 W.

INZERCE
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Výuka trpí. Studenti lékař-
ských fakult se nedostanou
k pořádné praktické výuce.
Do praxe odcházejí „nešikov-
ní“. Ke škodě své i pacientů.
Tvrdí to Jakub Kovář, absol-
vent 3. lékařské fakulty Uni-
verzity Karlovy Praha. Nyní
se na stáži v Německu připra-
vuje na vstup do praktického
lékařského života.

Vy tvrdíte, že v Česku je
lékařů dost, spíš nadby-
tek, a nedostatek je jen
obecnýmýtus. Máte pro
to nějaké odůvodnění?
V zemích OECD je průměr-

ně tři a půl lékaře na tisíc oby-
vatel. U nás jsou to už čtyři lé-
kaři. Problémy jsou jinde.
V tom, že máme nejvyšší ná-
vštěvnost u lékařů v Evropě
nebo v nevyhovující struktu-
ře nemocnic. Je zde mnoho
byrokracie a velmi nekvalitní
vzdělávání lékařů. Vyřešte
tyto problémy – a lékařů
bude rázem dost. Absolventů
lékařských škol je také moc.
Pes je zakopaný v penězích.
Školy jsou podfinancované,
a pokud chtějí víc financí,
dostanou je tehdy, když při-
jmou víc studentů. Na fakul-
tě, kde jsem studoval, by byl
ideální počet sto. Ale je jich
více než dvě stě. Podobný pro-
blém se týká všech lékař-
ských fakult u nás. Kvantita
na úkor kvality.

Stále se mluví o nedostat-
ku lékařů. Scházejí údajně
proto, že odcházejí za lep-
ším do zahraničí.
Jedni odcházejí, ale další

přicházejí. Z bývalého Sovět-
ského svazu, ze Slovenska a ji-
ných zemí. To je normální
stav všude ve světě, běžný ko-
loběh. Z Německa zase utíka-
jí do Švýcarska, ze Švýcarska
do USA. Lidé od nás neodchá-
zejí jen proto, že by chtěli vyš-
ší plat nebo se naučit jazyk.
Odcházejí, protože nevěří sys-
tému. Protože ten systém je:
mít hodně studentů a mít za
ně hodně peněz. Vedení škol

se chová tak, jak je systémna-
stavený. Když se ale někdo
ozve nebo se něco objeví
v médiích, odmítnou to jako
lež. Děkani tak zkrátka dnes
dělají politiku.

O co se opíráte v takových
tvrzeních?
O statistiky. Z průzkumu,

kterého se zúčastnilo 1400
mediků. Z něho vychází, že té-
měř osmdesát procent medi-
ků se necítí být připravených
do praxe. Polovina studentů
si například ani jednou ne-
zkusila ošetřit chirurgickou
ránu. Je přesně zmapované,
co kdo neumí, protože se
k tomu při studiu dostal jen
v učebnicích, sám si to vůbec
nevyzkoušel.

Můžete být konkrétní?
Jste lékař ve fakultní ne-

mocnici a na praxi na kon-
krétní oddělení přijde dvacet
studentů najednou. Co je na-
učíte? Máte omezené prosto-
ry,máte vymezený čas, všech-
no se odehrává ve spěchu.

Takže je nenaučíte nic. Byl
jsem v Německu několik mě-
síců na stáži, tamní studenti
a další stážistémožná neumě-
li tolik věcí teoreticky, ovšem
prakticky byli mnohem dál.
Tammá doktor k ruce tři stu-
denty, to je přece něco zcela
jiného. Studenti se dostanou
ke všemu, o praktickém zá-
kroku jen neslyší a nedívají
se na něj, ale provádějí ho.
Pod dohledem. Pak takový
student odchází do praxe
s tím, že něco umí. Z toho vy-
chází ta otřesná statistika, že
těch téměř osmdesát procent
mediků si není jistých, jestli
svou práci zvládnou.

V čem se to pak v praxi
projevuje?
Mám taková vyjádření ab-

solventů, studentů a dokonce
učitelů. A ani já nejsem vrah
nebo sebevrah, abych si šel
sednout do nemocnice na ur-
gentní příjem, kde je neselek-
tovaný příjem pacientů. Vy
máte z jejich případného vy-
jádření určit, co mu je. V čes-
ké nemocnici potom, co to za-
čínající lékař na příjmu po-
dle svých znalostí roztřídí
a určí diagnózy, nepřijde zku-
šený doktor, který volbu po-
tvrdí nebo změní. V Němec-
ku ano. Proto se mladí lékaři
dostávají do situací, na které
nemáme dost zkušeností.

Mohl byste to rozvést?
V Německu se vám věnují.

Hlídají vás, obrazně řečeno.
U nás vám řeknou, že tohle
jste se měl naučit už ve dru-
hém ročníku. Já osobně jsem

se spoustu věcí doučil právě
na praxi v Německu. Tam jste
běžně na rozpisu operací.
U nás se s nimi u operací jako
s asistenty spíš nepočítá. Aby
jeden dva asistovali a zbylých
třicet přihlíželo, to je doktor
pošle pryč, že je z nich ner-
vózní. Navíc to překáží někdy
i pacientům, protože nechtě-
jí, aby se na ně při výkonu dí-
valo dvacet třicet lidí.

Chápu správně, že si ne-
stěžujete jen v této chvíli
mně osobně, ale že jste to
už ventiloval i během stu-
dia ve škole?

Samozřejmě. Obrátil jsem
se například na člena akade-
mického senátu. On prý ale
žádný problémnevidí. Na dru-
hou stranu, hodně lékařů to
vidí a uvědomuje si situaci.
Řeknou vám, i když jen sou-
kromě, že si uvědomují, když
mají v malé učebně pro deset
lidí padesát studentů, že je
nic pořádně nenaučí. Raději
řeknou, že všem napíšou do-
cházku, a poradí, ať si to na-
studují ve skriptech. Já je ale
chápu. Pedagogům vadí, že
jsou přijímáni lidé, kteří čas-
to nemají ani dost znalostí ze
střední školy. Přitom neznám
studenta, který by takový způ-
sob podporoval. Jim samot-
ným to hodně vadí. To vše
vede i k tomu, že je sice nad-
bytek studentů, ale nedosta-
tek učitelů. Místo nich učí ně-
kdy také samotní studenti.

Opravdu?
Jistě. V prvním ročníku při-

jdete na anatomii a tu předná-

ší student. A ještě se omluví,
že si už všechno nepamatuje.
„Příští týden mám státnici
z chirurgie, tak se to naučte
sami. Na shledanou.“ Přesně
takhle to někdy probíhá.
Těch pár učitelů, co zbývá, to
nestíhá. Fakulty neměly dost
učitelů ani pro nás před lety,
přesto přijímaly každý rok
více studentů. Na kvalitě jim
prostě nezáleží. Jde jen o po-
čet. Situace je opravdu kata-
strofální.

Přesto jsou místa, hlavně
venkov, kde je doktorů
málo.
Jak ale donutíte absolven-

ta, aby šel dělat obvoďáka na
venkov a nezůstal ve městě.
Hlavně v Praze? Tady se na
jedno místo na gynekologii
ve fakultní nemocnici přihlá-
sí klidně dvacet absolventů.
V Praze rozhodně nedostatek
není. V Brně je dokonce nej-
vyšší hustota ambulantních
lékařů v celé Evropě.

Kdybyste vy osobně měl
možnost něco změnit
a měl možnost ten vliv
uplatnit, co byste udělal?
Chtěl bych, aby bylo jen to-

lik studentů, pro kolik jsou
na školách prostory a vyučují-
cí, aby případně bylo víc mís-
ta. Aby byl poměr vyučují-
cích ke studentům nižší než
v současnosti. Teď na jedno-
ho pedagoga připadá patnáct
až dvacet lidí. Reálný ideál by
byl jedna ku pěti. Tady vyrůs-
tají budoucí lékaři, kteří to
budou mít naučené z knih,
ne z praxe. PAVEL HRABICA

Jakub Kovář je k situaci v lékařském vzdělávání silně kritický. METRO

Některé úkony studenti jen vidí, nevyzkouší si je. MAFRA

Co řekli medici

Výzkum o postojích a zkuše-
nostech z praxe vznikl mezi
studenty v roce 2020.

● Téměř padesát procent stu-
dentů uvedlo, že na praxi ni-
kdy neošetřovali nekompli-
kovanou chirurgickou ránu.

● Alarmujících je šedesát pro-
cent respondentů, kteří
uvedli, že vyučující (téměř)
nikdy nesleduje nebo nekon-
troluje průběh provedení
fyzikálního vyšetření pacien-
ta studentem.

● „Předložená data ukazují, že
například 93 procent studen-
tů je schopno kvalitního kli-
nického vyšetření,“ komen-
tuje v doslovu průzkum
rektor Univerzity Karlovy
Tomáš Zima.

„Polovina mediků nezkusila
ošetřit chirurgickou ránu“



„Nechat si změřit zrak je úplný základ k tomu,
aby člověk měl svoji oční vadu správně korigova-
nou. Jenže zajít jednou třeba za pět deset let ne-
stačí, zvlášť ve vyšším věku. Vidění se totiž v čase
mění. Obvykle k horšímu, ale občas se zrak i zlep-
ší. V obou případech to ale znamená, že aktuálně
nošené brýle nebo čočky nedávají očím tu pod-
poru, kterou pro ostré vidění potřebují. Správně
bychom měli k optometristovi zajít aspoň jednou
za dva roky,“ říká Lucie Adámková z GrandOptical
a dodává, že problém mají i lidé, kteří o své oční
vadě ani nevědí. „Typicky se zrak začne kazit po
čtyřicítce s tím, jak oslabuje schopnost akomoda-
ce, tedy zaostřování.“

Jaký dopad má nesprávná korekce zraku na bez-
pečné řízení? Značný. Třeba při standardní dálniční
rychlosti 130 km/h urazí auto za jednu sekundu sko-
ro 40 metrů. To, zda včas uvidíte překážku nebo pře-
čtete ceduli, pak rozhoduje o tom, jestli se stihnete
vyhnout nebezpečí nebo ne. Nejde také jen o vidění
na dálku – špatné vidění na blízko zase zhoršuje
čtení informací na přístrojové desce. A v neposlední

řadě má špatné vidění velký vliv na celkovou únavu,
zvlášť při delších cestách. K tomu je navíc potřeba
přidat faktor podzimního počasí s deštěm, mlhou
a časným stmíváním. „V minulých letech jsme zjiš-

ťovali stav zraku řidičů a výsledkem bylo, že 71 %
řidičů potřebuje korekci zraku a více než dvě třetiny
řidičů nebylo za poslední rok na žádné kontrole,“ říká
vedoucí oddělení BESIP Tomáš Neřold

„Chceme to pomoci změnit. Proto si po celý říjen
mohou lidé nechat změřit v GrandOptical zrak úpl-
ně zdarma. Stačí se objednat,“ uzavírá Lucie Adám-
ková s tím, že měření na moderních přístrojích trvá
obvykle půl hodiny a výsledkem je přesné zjištění,
co oči přesně potřebují.

KAŽDÝ DRUHÝ ŘIDIČ BY POTŘEBOVAL JINÉ BRÝLE.

Že je dobrý zrak základem bezpečné jízdy autem, je jednoduchý fakt. Každé přehlédnutí nebo pozdní
reakce přitom mohou mít velké následky. Jak ale zjistilo nedávné měření BESIP, skoro půlka českých
řidičů by potřebovala jinou korekci zraku, než jakou aktuálně používá. Řešení je přitom jednoduché:
zajít k optometristovi a nechat si zrak změřit. Věděli jste, že během října můžete mít měření zdarma?

NEJSTE NÁHODOU MEZI NIMI?

MĚŘÍME ZRAK
ZDARMA

MĚŘÍMĚŘ

Vidět znamená předvídat dění na silnici
Objednejte se k nám v říjnu na měření zraku zdarma na www.grandoptical.cz

Měření zraku zdarma bez podmínky nákupu probíhá od 1. do 31.10. 2021. Více informací v prodejnách a na www.grandoptical.cz.
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*Platí pro nákupy zákazníků zaregistrovaných
a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Chrání pokožku před povětrnostními vlivy a ztrátou
hydratace. Pečující složení s cennými extrakty
zjemňuje suchou, popraskanou
a namáhanou pokožku.

Balea
tělová vazelína
s měsíčkem
250 ml

3990
15,96 Kč za 100 ml

DLOUHODOBÁCENA

od 25.02.2021 39,90Kč

Kč

VEGAN

Konec společnosti Bohemia
energy (BE) přináší problémy
pro 600 tisíc odběratelů elek-
třiny a 300 tisíc odběratelů
zemního plynu. Zásadní však
je nepanikařit a nedělat ukva-
pené kroky.

Nerušit trvalé příkazy
Pokud platíte energie od

BE trvalým příkazem ze své-
ho účtu (inkaso), v žádném
případě platby v bance neruš-
te. Vyčkejte až na pokyn do-
davatele poslední instance
(DPI). Ten klienta posléze
sám kontaktuje ohledně no-

vých plateb. I to je důvod,
proč se nemusíte obávat, že
by vám doma vypnuli plyn
nebo elektřinu. Současně
není na škodu už postupně
hledat nového dodavatele
elektřiny nebo plynu. Na to
budete mít šest měsíců.
Ale pozor. Po šesti měsí-

cích, pokud si do té doby ne-
vyberete novou energetickou
firmu, vás dodavatel poslední
instance bude brát jako ne-
platiče a může opozdilce od-
střihnout od sítí.
Běhemudávaných šestimě-

síců je proto dobré začít vybí-

rat. Není totiž povinnost setr-
vávat u DPI celý půlrok. V pří-
padě, že najdete nového a vy-
hovujícího dodavatele, může-
te se od DPI odpoutat ihned.
Připravte se ale na to, že si vy-
stojíte fronty, případně ně-
kde mohou dočasně pozasta-
vit příjem nových zákazníků.

Budou noví energo šmejdi
I když síla podvodníků

s energiemi s novým záko-
nem oslabuje, budou se urči-
tě rodit nové triky.
Není proto dobré řídit se

při hledání nového dodavate-

le pouze a jenom „výhod-
nou“ cenou. Buďte obezřetní
ohledně letáků ve schránce či
telefonických nabídek.

Ceny budou vyšší
DPI má za povinnost infor-

movat klienty zkrachovalé
Bohemia energy o cenách, za
které od ní budou odebírat
plyn či elektřinu. Zákazníci
musejí počítat s vyššími cena-
mi, než jakémají stávající kli-
enti těchto dodatatelů, proto-
že ceny se pro „zkrachovalé“
odvíjejí odmomentálních trž-
ních cen. PH

Kdo peče
s Metrem,
dostane
na mouku
Kolega Pavel Hrabica
z naší redakce umí upéct
Metro chléb! A jak vypada-
jí vaše domácí bochníky?
Pochlubte se! Zítra je světo-
vý den chleba. Pošlete fot-
ku na mms@metro.cz
nebo ji sdílejte na Instagra-
mu označenou hashtagem
#metrochleb. Nejlepší fot-
ky zveřejníme 22. října
a oceníme je 300 koruna-
mi. Pečte s Metrem! MET

Dočasní dodavatelé

Kdo je momentálně oním do-
davatelem poslední instance?

● U odběru elektřiny to jsou
E.ON (jih Česka), Pražská
energetika (Praha a blízké
okolí), ČEZ Prodej (zbytek
země).

● U plynu to jsou: E.ON (Jiho-
český kraj), Pražská plynáren-
ská (Praha a blízké okolí),
Innogy Energie (zbytek ČR).

Ministerstvo zdravotnictví
navrhne vládě zkrácení plat-
nosti testů na koronavirus.
Nově by PCR test měl platit
72 hodin místo sedmi dní
a antigenní test jeden den
místo současných tří. Zvažuje
se také omezení počtu pre-
ventivních testů hrazených
z veřejného zdravotního po-
jištění. V pondělí úpravy pro-
jedná vláda. ČTK

inzerce

Pád energo firmy. Už dost paniky

Covidová čísla

1497
Ve středu bylo odhaleno
1497 nově nakažených, o 450
více než před týdnem. Roste
počet hospitalizovaných a kle-
sá jejich průměrný věk. Větši-
nou se jedná o neočkované.

28
Přibývá i zemřelých s covi-
dem. Za poslední týden to
bylo 28 případů. Celkem
v Česku zemřelo 30 524 lidí.

PCR test. Nově
jen 72 hodin

Krátce

Hnědá voda
Ve zdrojích pitné vody
na jihu Čech se zvyšuje
výskyt přírodních orga-
nických látek. Nejsou
škodlivé, ale způsobují
zabarvení vody a pro pit-
nou vodu se musí odstra-
nit. Do povrchové vody
se dostávají z horských
rašelinišť a z rozkladu
trávy, listí nebo jehličí.

Spolupráce syslů
z ČR a Švédska
Pokračuje záchrana
ohroženého sysla obec-
ného v CHKO České stře-
dohoří a na dalších mís-
tech ČR. Do lokalit bylo
vypuštěno rekordních
171 jedinců. Letecky
sem byli dopraveni syslo-
vé ze švédské zoologické
zahrady Nordens Ark.

Miliony pro
Vitáskovou
Soud zamítl žalobu exšéf-
ky Energetického regu-
lačního úřadu (ERÚ) Ale-
ny Vitáskové, která se do-
máhala od státu 183 mili-
onů korun jako ušlý zisk
za své trestní stíhání
v kauze solárních elek-
tráren. Jde o to, že Vitás-
ková nezískala kvůli kau-
ze práci jako manažerka
v jedné firmě. Podle
soudce nelze vinit stát
za to, že firma nectila
presumpci neviny. Vitás-
ková čelila stíhání kvůli
tomu, že chomutovské
solární elektrárny získa-
ly těsně před uplynutím
lhůty od ERÚ licence,
aniž byly dostavěné.
Licence garantovaly pro-
dej elektřiny za státem
dotované ceny. Důkazy
o podvodu se nepodařilo
zajistit. ČTK
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Prezident svolá
novou Sněmovnu.
Vondráček proklou-
zl na pokoj.

Prezident Miloš Zeman podle
své manželky Ivany prochází
léčbou, která si vyžádá něja-
kou dobu. Média požádala
o trpělivost a potřebný čas,
aby měl možnost nabrat síly.
Ivana Zemanová to bez
podrobností k prezidentově
zdravotnímu stavu řekla na
briefingu, při kterém jí po
boku stála dcera Kateřina.
Spekulace o zdravotním sta-
vu označila za minimálně
neetické. Novináři neměli
možnost pokládat dotazy.
Pražský hrad čelí za informo-
vání o zdravotním stavu hla-
vy státu dlouhodobé kritice.
Kvůli nedostatku informací
se na kancléře Vratislava My-
náře obrátil i předseda Sená-

tu Miloš Vystrčil. Chce vědět,
jaká je prognóza dalšího vývo-
je prezidentova zdraví. Podle
některých politiků by se par-
lament měl zabývat tím, zda
prezidenta kvůli neschopnos-
ti zastávat úřad nezbaví pra-
vomocí. Podle některých
ústavních právníků je takový
postup několik dní po začát-
ku hospitalizace předčasný.
Zeman včera také podepsal

rozhodnutí o svolání zasedá-
ní nové Sněmovny na 8. listo-
padu. Zprávu z nemocnice
přinesl šéf Sněmovny Radek
Vondráček, se Zemanem se
osobně sešel. Prezidentův
kancléř Vratislav Mynář ho
ale na jednotku intenzivní
péče dostal bez vědomí ošet-
řujícího lékaře. K prezidento-
vi může vzhledem k jeho
zdravotnímu stavu pouze vy-
braný úzký okruh jemu blíz-
kých osob, mezi které Von-
dráček v době návštěvy nepat-
řil. Nemocnice se proti tomu
večer ohradila. ČTK a iDNES.cz

Nový ministr
zdravotnictví?
Strategii při vyjednávání
o nové vládě projednávalo
předsednictvo Starostů
a nezávislých. Lídr hnutí
Vít Rakušan má zájem zís-
kat resort vnitra a pro

STANminimálně tři křes-
la, včetně školství. To by
měl získat Petr Gazdík.

Benzin a nafta.
Cena dál letí
Pohonné hmoty u čerpa-
cích stanic v Česku dál

prudce zdražují a jejich
ceny jsou nejvyšší za té-
měř sedm let. Průměrná
cena Naturalu 95 v uplynu-
lém týdnu stoupla o 87 ha-
léřů na 35,47 koruny za
litr, nafta stála ve středu
průměrně 34,07 Kč/l, což
bylo o korunu a 16 haléřů
víc než o týden dřív. ČTK

Obývák vesnice. Knihovna dostala cenu
Knihovnou roku se stala Obecní knihovna ve středočeských Statenicích. Cenu včera pře-
dal ministr kultury Lubomír Zaorálek. Sídlí v nově rekonstruovaném domku, jehož pří-
stavba umožnila rozšířit tradiční knihovnické služby o různé aktivity komunitního typu.
Během pěti let se stala podle poroty cen obývákem vesnice, na jehož činnosti se podílí
také dobrovolníci a který ovlivňuje kulturní, společenské i politické dění v obci. 3x ČTK

Zeman. Jak
to bude?

Nová
stanice
pro ženy

Panství Downton
20.30

užv pondělí

Krátce

inzerce
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SVeolií dělámebezvadné věci
S ředitelem Českého svazu ochránců
přírody Petrem Stýblem jsme si
povídali o klimatické změně, o tom,
jak z vodárenských a teplárenských
areálů vytvářejí malé přírodní ráje,
i o tom, co může udělat každý z nás.

Je klimatická změnamediální
bublina, nebo v přírodě sku-
tečně vidíte její dopady?
To je těžká otázka. Změna je
základem přírody a prokázat,
že se tak děje v důsledku kli-
matu, je velmi obtížné. Mů-
žeme ale říci, že v posledních
letech v přírodě pozorujeme
výrazně více změn než dříve.
To svědčí o tom, že se opravdu
něco děje a jedním z důvodů
může být i klimatická změna.

Nově u nás například žijí
některé druhy teplomilných
zvířat. Poměrně běžně dnes
narazíte na vlhu, malého
ptáčka, který se vyskytuje
spíše u Středozemního moře.
Rozmnožuje se tady dokonce
i šakal, který normálně žije
u Černého moře. A díky mír-
ným zimám v posledních le-
tech u nás úspěšně přezimují
čápi, nadmíru se daří ledňáč-
kům, ale také třeba invaziv-
ním nutriím.

Velkým tématem je i voda
v krajině. Několik let bylo ex-
trémní sucho. Potoky běžně
vyschly až k pramenům, byl
nedostatek povrchové vody
a vzápětí nás postihly ex-
trémní deště a povodně. To
vše nasvědčuje tomu, že změ-
na klimatu je reálná, a v příro-
dě jsou její důsledky skutečně
vidět.

VČSOPpracujetetéměř30 let.
Je za tu dobu možné vidět
přínosy projektů?
Kéž by to tak bylo. V ČSOP se
snažíme podporovat pestrost,
kterou kolem sebe vidíme,
a jsme hodně zaměření na lo-
kálnost. Nemáme velké vize.
Spíše se s pokorou snažíme
pomáhat přírodě tak, aby si
pak dokázala pomoci sama.

Nemůžeme si hrát na to, že
přírodu zachraňujeme. Příro-
da je dostatečně mocná na
to, aby s námi zamávala, jak
bude chtít.

ČSOP má 7000 členů. Je tak
velká členská základna čes-
kým specifikem, nebo je to
běžné i jinde v Evropě?
Jsou mnohem větší organi-
zace, než jsme my. Například
britský National Trust má
dokonce dva miliony členů,
většina z nich ale přispívá jen
finančně. U nás byla většina
členů aktivních, dnes už se to
také mění. Lidé mají mnohem
méně času, a proto přispívají
raději finančně.

Pokud nás čte někdo, kdo by
se chtěl zapojit, co má udě-
lat?
Najít si na webu nejbližší lo-
kální organizaci ČSOP a kon-
taktovat ji. Nebo napsat
k nám na centrálu a my kon-
takt velmi rádi zprostředku-
jeme.

Máte také řadu firemních
partnerů. Spolupracujete na-
příklad s Pražskými vodovo-
dy a kanalizacemi a skupinou
Veolia. Jak to celé začalo?

Projektem Ukliďme svět
a hned vzápětí jsme přešli
na přeměnu vodárenských
areálů, kde jsme postupně
zřizovali květnaté louky, in-
stalovali budky pro ptáky,
hmyzí domečky a pomáhali
i s udržováním ploch. Za 10 let
jsme tímto způsobem přemě-
nili 47 vodárenských a teplá-
renských areálů po celé České
republice.

Proč je to důležité?
Má smysl, aby každý jednot-
livec začal sám u sebe a x-ná-
sobně to platí pro firmy. Bylo
by skvělé, kdyby to, co dělá
Veolia, rozjely i další české
firmy. A nedávaly statisíce na
vysazování stromů, což ne-
musí být a většinou ani není
dobře. Zní to sice skvěle, firma
si odškrtne kolonku „pomá-
háme přírodě“ a nikdo už ne-
chce vidět, že hodně stromů
za několik let stejně uschne.
Spousta firem má přitom roz-
sáhlé areály jako Veolia, kte-
ré je možné obnovit a vrátit
zpátky přírodě.

Byla Veolia první velkou fir-
mou, se kterou jste začali
spolupracovat?
Ano. První velkou nestát-
ní firmou. Delší spolupráci
v ochraně biodiverzity máme
s Lesy České republiky, ale to
je státní podnik.

Co dalšího společně děláte?
Vykupujeme cenné přírod-
ní lokality a obnovujeme na
nich mokřady. Vody v krajině
ubývá a mokřady mizí, i když
už dnes všichni vědí, jak moc
jsou důležité. V důsledku
špatně postavených země-
dělských dotací se stále ve
velkém likvidují, v důsledku
špatné stavební legislativy na
nich dokonce stavějí i hyper-
markety. Už mnoho let Veolia
podporuje sbírku Místo pro
přírodu a díky tomu můžeme
vytipované cenné přírodní
lokality vykupovat a tím je
ochránit. Podporu Veolie vyu-
žíváme i na obnovu mokřadů
tam, kde dříve byly, a vlastníci
pozemků souhlasí s jejich ob-
novou.

S Veolií jste realizovali řadu
projektů. Vzpomenete si na
jeden, který by si zasloužil
větší zviditelnění?
Děláme spolu bezvadné věci
a málo se o nich ví. Já být
Veolií, vytahuju se ještě víc…
Práce jsme udělali spoustu
a efekt v přírodě to zjevně
má. Z vodárenských areálů
se hodně povedla například
Flora, kam se dnes jezdí dívat
botanici z celé republiky – do-
konce až z Bílých Karpat, kde
jsou v této oblasti opravdu
hodně daleko. Uprostřed Pra-
hy jsme totiž obnovili úžas-
nou kvetoucí louku plnou
vzácných bylin. Je to až ne-
uvěřitelné. Flora je důkazem
toho, že to má fakt smysl. Za-
čít se ale dá kdekoliv, dokonce
i na balkoně.

S čím třeba?
Třeba s tím, že na něj dáte
misku s vodou, kterou ptáci
a hmyz ve městě těžce hle-
dají. Je to hloupost, která má
uprostřed města obrovský
efekt.

ČSOP pomohl obnovit krásnou kvetoucí louku ve vodárenském areálu PVK na Floře.

Podpořit projekty můžete nákupem v nadačním e-shopu (eshop.nfveolia.cz)

Český svaz ochránců
přírody (ČSOP)

l Je nevládní nezisková
organizace, která se za-
bývá ochranou přírody
a krajiny.

l Po celé republice působí
zhruba 350 základních
organizací, v nichž je
zhruba 7000 členů, pro-
fesionálních odborníků,
zkušených dobrovolníků
i těch, kteří prostě jen
mají rádi přírodu.

Za 10 let jsme
přeměnili 47 areálů
skupiny Veolia
po celé ČR.
PETR STÝBLO, ŘEDITEL ČSOP

Citát
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Regeneruje a zklidňuje
čerstvě oholenou pleť.
Bezolejová formule
s panthenolem
a bisabololem pleť
osvěžuje a pečuje o ni.

Balea MEN
Fresh
voda po holení
100 ml

6990
DLOUHODOBÁCENA

od 13.07.2017 69,90Kč

Kč

V Nizozemsku
vyvíjejí technolo-
gii bezbolestného
očkování.

Krátce poté, co Rusko zaháji-
lo „ostrý“ test covidové vakcí-
ny v podobě nosního spreje,
přišla z Beneluxu obdobně za-
jímavá zpráva.
Na univerzitě v nizozem-

ském Enschede ohlásili vý-
voj očkovací technologie, při
níž bude namísto jehly látka
aplikována pod kůži pomocí

laseru. Podle výzkumníků pů-
jde o průlomový vynález, kte-
rý zmírní strach z jehel a při-
láká k očkování více lidí. Pří-
stroj bude podobný pistoli
na hraní, která protlačí drob-
né kapičky vnější vrstvou
kůže.
Mechanismus agentuře

Reuters popsal profesor z uni-
verzity v nizozemském regio-
nu Twente a výzkumník
z Massachusettského techno-
logického institutu David Fer-
nandez Rivas, který ho vy-
myslel. Proces je podle něj
rychlejší než komáří bodnutí
a neměl by způsobovat žád-

nou bolest, protože nezasáh-
ne nervová zakončení v po-
kožce. „Sklo obsahující kapa-
linu se během milisekundy
zahřeje laserem, v kapalině
se vytvoří bublina, která vy-
tlačí kapalinu rychlostí ales-
poň 100 kilometrů za hodi-
nu. To námumožňuje pronik-
nout do kůže, aniž bychom ji
poškodili. Není vidět žádná
rána ani vstupní bod,“ dodal.
Fernandez Rivas očekává,

že vynález pomůže přilákat
více lidí k očkování, zabrání
riziku kontaminace ze špina-
vých jehel a snížímnožství lé-
kařského odpadu.

Vědci na otestování přístro-
je na vzorcích tkáně použili
grant Evropské unie ve výši
1,5 milionu eur, 38 milionů
korun. Očekávají, že tento
měsíc podají žádost o financo-
vání testování na lidech. Po-
dle Fernandeze Rivase může
trvat zhruba jeden až tři
roky, než bude metoda do-
stupná široké veřejnosti.
Podle terapeuta Henka

Schenka, jenž nabízí sezení li-
dem, kteří se bojí očkování,
má strach z jehel každý pátý
Nizozemec. „Fobie z jehel je
běžnější, než si myslíte. Lidé
se to stydí přiznat,“ uvedl. ČTK

Středeční útok v norském
městě Kongsberg, při němž
zahynulo pět lidí, nese znám-
ky teroristického činu. Uved-
la to norská tajná služba PST.
Dánský občan, který je z vraž-
dění podezřelý, podle policie
konvertoval k islámu.
Sedmatřicetiletý muž, jenž
má dánskou matku a norské-
ho otce a v Kongsbergu dlou-
hodobě žije, útočil lukem
a šípy i dalšími zbraněmi. Ve
středu večer byl zadržen a ob-
viněn. Podezřelý podle poli-
cie jednal sám. ČTK

Číslo dne

2
Norsko má od včerejška
novou menšinovou vládu,
mezi jejímiž členy jsou i dvě
osobnosti, které přežily
teroristický útok z roku 2011,
kdy ultrapravicový radikál
Anders Behring Breivik
postřílel na ostrově Utöya
u Osla 69 účastníků mládež-
nického tábora Dělnické
strany. Třiatřicetiletá Tonje
Brennaová byla premiérem
Jonasem Gahrem Störem
jmenována ministryní vzdě-
lávání a pětatřicetiletý Jan
Christian Vestre ministrem
hospodářství.

Pokochejte
se dýňovými
monstry
Kalifornský farmář Tony
Dighera vyrábí plastové
formy, v nichž pak nechá-
vá vyrůst dýně ve tvaru hla-
vy Frankensteinova mon-
stra. Nazývá je Pumpkin-
steins (Dýňosteinové).
Po vyjmutí z formy stačí
jen vydlabat oči, vložit svíč-
ku a nechat rozehrát horo-
rovou hru světla, stínu
a Halloweenu. HAL

Nejlepší
z barev
Věděli jste, že je Face-
book modrý, protože
jeho zakladatel Mark
Zuckerberg trpí barvosle-
postí? Pro odstíny modré
se tak rozhodl z toho dů-
vodu, že je rozpozná nej-
lépe ze všech. Právě na
toto a mnohá další one-
mocnění očí upozornil
v pořadí 31. ročník Světo-
vého dne zraku. HAL

Krátce

Trest pro lékařku
Ruský soud včera po-
trestal ročním omeze-
ním svobody pohybu lé-
kařku Anastasiju Vasilje-
vovou, blízkou spolupra-
covnici vězněného pře-
dáka opozice Alexeje Na-
valného. Shledal ji vin-
nou z porušení karantén-
ních opatření proti covi-
du-19. Vyzývala totiž
k účasti na demonstraci
za osvobození Navalné-
ho, kterou úřady kvůli
pandemii zakázaly.

Neziskovka slaví
Prvním laureátem novi-
nářské Ceny Daphne Ca-
ruanaové Galiziové udíle-
né Evropským parlamen-
tem se stala nezisková
organizace Forbidden
Stories, která poskytla
podklady o možném sle-
dování prominentních
politiků a diplomatů po-
mocí špionážního pro-
gramu Pegasus. Ocenění
je dotované částkou
20 tisíc eur, přes půl
milionu korun. ČTK

Jehlu ne, raději laserem

Střelba šípy.
Terorismus

inzerce

PROFIMEDIA

FACEBOOK
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Látka obsažená
v deodorantech
způsobuje u křeč-
ků změny, které
u lidí vedou ke
vzniku nádorů.

Aktuální vydání francouzské-
ho deníku Le Monde přineslo
poměrně znepokojivou zprá-
vu. Ta vychází ze studie týmu
vědců z Oxfordské univerzity
a švýcarské soukromé nemoc-
nice Clinique des Grangettes,
kteří vystavili buňky křečka
hliníkové soli, látce, která se
nachází v drtivé většině deo-
dorantů.

Hliník mění DNA
LeMonde dal slovo biologo-

vi StefanuMadriotovi a onko-
logovi Andrému-Pascalu Sap-
pinovi.„Provedený výzkum
ukazuje, že hliník mění DNA
buněk způsoby, které jsou po-
zorovány u karcinogenních

látek, a potvrzuje tak svůj kar-
cinogenní potenciál,“ uvedli
vědci. PodleMadrioty a Sappi-
na by veřejnostměla brát váž-
ně spojitosti mezi používá-
ním deodorantů a nárůstem
rakoviny prsu v posledních le-
tech. „Více než 80 procent ná-
dorů se nachází ve vnější čás-
ti žlázy, v blízkosti podpaží,“

řekl Sappino rozhlasové sta-
nici France Inter. Vědec
nicméně uznal, že výsledky,
jež se prokázaly u křečků
amyší, nelze jednoduše vztáh-
nout i na lidi. Ke stanovení
skutečné příčinné souvislosti
mezi používáním deodorantů
obsahujících hliníkové soli
a výskytem rakoviny prsu
u lidí je podle něj třeba pro-
vést dlouhodobé studie uživa-
telů těchto produktů.

Komise je v klidu
Vědecký výbor pro bezpeč-

nost spotřebitele (VVBS), kte-
rý funguje jako poradní or-
gán Evropské komise, ve
zprávě z března 2020 nicmé-
ně uvedl, že deodoranty ne-
představují zdravotní riziko,
pokud je jejich koncentrace
hliníku nižší než 10,6 procen-
ta pro spreje a 6,25 procenta
pro ostatní deodoranty, napří-
klad tyčinkové nebo kuličko-
vé. Dostupné deodoranty
mají nižší koncentrace hliní-
ku, než jaké VVBS uvádí jako
nebezpečné. ČTK

Carevna slaví 65 let
První exemplář sovětského osobního automobilu GAZ-21
Volha byl vyroben 15. října 1956. Elegantní a majestátně
působící vůz přezdívaný carevna se ve výrobním progra-
mu Gorkovského automobilového závodu udržel do za-
čátku sedmdesátých let. Do socialistického Českosloven-
ska se tyto automobily dodávaly hlavně jako podnikové
vozy, taxíky nebo služební automobily Sboru národní
bezpečnosti.V roce 1968 se na veřejnosti objevil nástup-
ce carevny, hranatý model GAZ-24, jenž byl neodmyslitel-
ným vozem taxikářů normalizačního Československa. ČTK

Příjemná vůně může
vést k nepříjemnostem

Citát

Berme vážně spojitost
mezi používáním
deodorantů
a nárůstem rakoviny.
ANDRÉ-PASCAL SAPPINO, ONKOLOG

PROFIMEDIA

inzerce
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Britský skladatel a hudebník
Ian Anderson, který se svou
skupinou Jethro Tull vystou-
pí na konci října v Česku, při-
znal deníku Metro, že rád po-
sedává v Praze a pozoruje
dění kolem. Jeho koncertní
šňůra začíná 26. října v Ostra-
vě, následující den se přesu-
ne do Brna. V Praze zahraje
na flétnu ve svátek 28. října
v Kongresovém centru.

V písni Aqualung zpíváte
o „sezení na lavičce v par-
ku“. Seděl jste někdy
v Praze na lavičce?
Ano, seděl, vlastně na něko-

lika lavičkách. V parku,

u řeky, na náměstích. Jen
jsem tak pozoroval svět ko-
lem a přemýšlel o Praze, je-
jích obyvatelích a historii.

Aměl jste možnost hlou-
běji prozkoumat Prahu?
Vyšel jsem z hotelu, za-

hnul doleva – a tam byla!
V Praze jsem byl za posled-
ních dvacet let samozřejmě
mnohokrát, ale jen jeden den
jsem v Praze strávil jako turis-
ta. Vždy jsem měl hodně pra-
covních závazků a nezbýval
čas na nic jiného.

Koncerty, které se chystá-
te mít v Česku, byly přelo-

ženy z loňska. Co dalšího
vám pandemie provedla?
Pandemie způsobila mno-

ha lidem spoustu horších pro-
blémů, než jaké máme my
muzikanti. Mnoho lidí zemře-
lo nebo vážně onemocnělo.
Naštěstí nic takového nepo-
tkalo ani mou rodinu, ani ka-
pelu nebo náš tým. Jen jsme
museli být trpěliví a počkat,
až se situace trochu uklidní
a budeme moct znovu vystu-
povat. Od února 2020 jsme
zatím odehráli jen čtrnáct
koncertů.

Ale i to docela jde, na to,
že byl lockdown, ne?
Ne. Všechny byly v posled-

ních dvou měsících! Mnoho
koncertů z roku 2020 a 2021
bylo přeloženo na rok 2022,
ale české koncerty, které nás
čekají v říjnu, se díky bohu
konají.

Prodali jste 60 milionů
kusů svých alb. Které
z nich je pro vás nejvý-
znamnější?
První z nich. První album

This Was z roku 1968 si, tu-
ším, koupil někdo v Británii.
To úplně první prodané al-
bum bylo velmi výjimečné
a každé další, které jsme od
té doby prodali, je bonus.

Slyšel jsem o novém albu
Jethro Tull, kdy se na něj
můžeme těšit?
Jmenuje se The Zealot

Gene a vyjde v únoru. Album
jsme dokončili v červnu, pře-
dali ho nahrávací společnos-
ti. Teď čekáme, až se vylisují
vinyly, abychom mohli vydat
všechny formáty najednou.

Slyšel jsem, že i na vinyly
se teď musí dlouho čekat.
Jasně. Čekací doba v továr-

nách na lisování vinylů se
v současné době pohybuje
mezi šesti a devíti měsíci.

Jaké písně budete hrát
v Česku? Na co se ještě
můžeme těšit?
Zaměříme se na přelomové

skladby, jak je vidím já, na
naší cestě žánrem progresiv-
ního rocku. Ta vlastně začala
v listopadu 1968 a pokračuje
dodnes. Zahrajeme několik
skladeb, které jsme až do le-
tošního roku hráli na pódiu
jen zřídka nebo vůbec. Ale
také mnoho písní, které bu-
dou fanoušci dobře znát. Mož-
ná dokonce stejně dobře jako
já! Zahrajeme i titulní sklad-
bu z nového alba. Koncert
bude doprovázet obrazová
projekce. Uvidíme se tedy na
koncertech! Opatrujte se.

Smutná zpráva zasáhla před
čtrnácti dny všechny házenká-
ře v Česku.

V úterý 28. září tragicky ze-
mřel brankář týmu Droždína
Ondřej Velfel. Teprve dvaatři-
cetiletý otec pětitýdenní hol-
čičky podlehl těžkému úrazu
hlavy, když na něj při rozcvičo-
vání spadla těžká branka.

„I když jsi měl možnost užít
si malou jen pět týdnů, ukázal
jsi nám, jak se to tátování má
správně dělat,“ píše se v dopi-
su na rozloučenou, který na-
psali Ondrovi kamarádi. Do-

pis, kterým se zároveň snaží
pomoci manželce Beatě
amalé Elizabethce získat pení-
ze na budoucí fungování rodi-
ny. Ve veřejné sbírce platfor-
my Donio do dnešního dne
vybrali skoro dva miliony
korun.

„Sbírku jsme vytvořili, aby-
chom si v této beznadějné ži-
votní situaci nepřipadali tak
bezmocně. Abychom pro On-
drovy holky mohli alespoň
něco udělat,“ říká Zuzana Do-
čkalová, kamarádka a hlavní
organizátorka sbírky.

Pro Ondru bylo prý přiroze-
né pomáhat. Za život stihl více
než osmdesátkrát darovat
plazmu a chtěl být dárcem
kostní dřeně. Nakonec se stal
dárcem orgánů, které zachrá-
nily život pěti lidem.

Výtěžek ze sbírky bude po-
užit především pro zajištění
malé Elinky. „Ačkoliv jim pení-
ze Ondru nevrátí, pomohou ro-
dině s vyřešením existenčních
otázek,“ doplňuje Dočkalová.
Dále je budou moci použít
také na spoření, bydlení či po-
krytí nečekaných výdajů. HOP

Pamětní desku s autopor-
trétem významného českého
ilustrátora dobrodružných
knih a komiksů Gustava Kru-
ma odhalili členové jeho rodi-
ny v Praze na Hanspaulce
v Rychtářské ulici 4, kde aka-
demickýmalíř žil a tvořil. Pro-
slul zejména obrazovým do-
provodemk nesmrtelným ro-
mánům Karla Maye, čímž na-
vázal na dílo svého předchůd-
ce Zdeňka Buriana.
Vila v Praze 6, kde je nyní

umístěná imalá výstava auto-
rových reprodukcí, prošla
před několika lety velkou
rekonstrukcí. V letošním
roce zde začala fungovat oční
klinika.
„Jsem rád, že se k nám in-

formace o tak významném
obyvateli tohoto domu dosta-
la. My tak můžeme nabízet
nejen odbornou péči, ale tě-
žit i z krásné tvůrčí energie,
kterámezi těmito zdmi zůsta-
la přítomna. A naši pacienti
nám to potvrzují,“ říká spolu-
majitel kliniky a sítě očních
ordinací a optik Lensi Tomáš
Holohlavský. MET

PETR
HOLEČEK
petr.holecek@metro.cz

Sbírka pro Eli. Pomoc rodině

Ondřej Velfel s dcerou

inzerce

Zpěvák a flétnista Ian Anderson JETHRO TULL
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a současně přihlášených v online shopu dm.cz.

VYSOKÁ KVALITA
ZA NÍZKOU CENU

DORUČENÍ
ZDARMA
U NÁKUPU OD 1290 Kč*

dm.cz

Speciální účinné
složení zbaví nečistot
všechny omyvatelné
plochy jedním tahem.
Domácnost provoní svěží
vůní. Ideální pro použití
na cestách.

Denkmit
vlhčené univerzální
čisticí ubrousky
50 ks

3990
0,80 Kč za 1 ks

DLOUHODOBÁCENA

od 26.05.2021 39,90Kč

Kč

VEGAN

Gustav Krum.
Malíři odhalili
pamětní desku

Jethro Tull: „Čekáme na vinyly“
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Oblečení z českých
obchodů bylo pro
něj krátké nebo
moc široké.Mladý
marketér si proto
začal šít vlastní.

Radek Pilařměří 190 centime-
trů. Jeho nadprůměrná výška
by asi nebyla v tuzemsku, kde
potkáte spoustu dlouhánů, ni-
čím zvláštním. Tenhle mladý
podnikatel se však před
časem při své inspirující cestě
po Spojených státech rozhodl
usnadnit život „na vysoké
noze“ sobě i druhým.

„Kvůli výšce mám celý ži-
vot problém sehnat oblečení,
které mi padne. A tak mě po
návratu napadlo, proč si to
jednoduché prodloužené trič-
ko bez potisku z přírodní bavl-
ny neušiji sám,“ říká pro de-
ník Metro zakladatel módní
značky TallGuys.

Proč přišel nápad začít
dělat speciální trička prá-
vě při vaší cestě po USA?

V Americe jsme žili několik
měsíců a vždy mě fascinova-
lo, co všechno tam koupíte.
Obchody plné různého oble-
čení a já tam nakupoval jak
v ráji, všemi sedělo, bylo dlou-
hé a kvalitní. Některé obleče-
ní nosím čtvrtým rokem a vy-
padá téměř jak nové. Když
jsem se vrátil nadobro zpět do
Česka, zjistil jsem, že zde ne-
mohu koupit nic, co by mi vy-
hovovalo. Tak jsme se zamys-
leli a vytvořili ho.

V čem se vaše trička liší
od těch z normálních
obchodů?

Troufám si říct, že jsou dale-
ko kvalitnější, velmi příjem-
ná na nošení, jak materiálo-
vě, tak různými střihy, aby si
každý našel to svoje. Navíc se
nesrazí po vyprání o dvě veli-
kosti a drží stále svůj tvar.
Dbali jsme velmi na výběr
kvalitního materálu, který je
příjemný, používáme biobavl-
nu. Vymysleli jsme si vlastní
střihy, které jsou oproti běž-
né konfekci prodloužené, tak-
že z našich triček vám už
záda nepolezou.

A kromě prodloužených
střihů?

Vydrží vám opravdu dlou-
ho, i po několika desítkách vy-
práví si drží svůj tvar, barvu
a hlavně délku. Můžeme je ur-
čitě považovat za udržitelný
kousek v šatníku.

Jak dlouho už TallGuys fun-
guje? A kdo jsou vaši nej-
častější zákazníci?

E-shop jsme spouštěli na za-
čátku tohoto léta. Překvapivě
zatím nakupují hlavně dívky,
asi to bude tím, že vědí, co
nám sluší. Trička jsou vždy
v dárkovém balení, takže čas-
to slouží jako dárek pro příte-
le, tatínky. Druhá část jsou
opravdu vysocí kluci, kteří
přesně na tento produkt čeka-
li. Prodej oblečení zatím
máme jen přes internet, snaží-
me se najít různé festivaly, ve-
letrhy a další způsoby rozšíře-
ní značky. Kdyby měl někdo
ze čtenářů deníku Metro ná-
pad, určitě se ozvěte. Případ-
ně se můžete zastavit osobně
za mnou ve Zlíně.

Zatím děláte jen trička nej-
různějších střihů. Chystáte
rozšíření nabídky?

Máme spousty nápadů. Prá-
vě teď vyrábíme dlouhé ruká-
vy a mikiny a budou i nové
barvy. V prodeji budou začát-
kem listopadu. Další produk-
ty přijdou během roku 2022.
Je se tedy opravdu na co těšit.

Jak funguje vaše výroba?
Kde trička vznikají?

Dlouho jsme nemohli najít
firmu, která nám všechny ná-
pady a požadavky dá dohro-
mady a ještě k tomu předčí
naše očekávání. Nakonec se
to povedlo. Teď už výroba pro-
bíhá relativně jednoduše, ale
vyladit první tričko do posled-

ního detailu je opravdu dlou-
hý proces na několik měsíců.
Tedy pokud nechcete vyrábět
klasické konfekční. Všechna
naše trička jsou vyráběná v tu-
zemsku od prvního střihnutí
do látky až po vyšití loga.

Pochopil jsem, žemáte kro-
mě značky TallGuys ještě
mnoho dalších aktivit...

Vystudoval jsem ČVUT se
zaměřením na strojírenskou
technologii, pak jsem byl ve
zmiňovaných USA, kde jsem
pracoval v restauracích a ná-
sledně cestoval s přítelkyní
po Asii a Indonésii. Zde jsem
se začal profesionálně věno-
vat natáčení a focení, což dě-
lám pod značkou vlastní vi-
deoprodukce Framepic.cz do-
dnes. Dále ještě také natáčím
svatební videa pod značkou
radekpilar.com, starám se
o svatební salon s přítelkyní
ve Zlíně, kde i bydlíme.

Vašemaminka má také
vlastní módní značku, že?

Moje maminka otevírala
značku s dámským obleče-
ním Ka&Bo, která sídlí v Brně,
před osmi lety. Právě ona mě
rovněž inspirovala k založení
české značky a české výroby.
Proto vlastně celý nápad vzni-
kl. Rozhodl jsem se, že nebu-
du dovážet výrobky ze zahra-
ničí, ale vše bude vznikat zde.

FILIP
JAROŠEVSKÝ
filip.jarosevsky@metro.cz

Radek Pilař ve svém tričku z webu tallguys.cz ARCHIV

KOMERČNÍ SDĚLENÍ

Čahounská trička
odkoukal v USA

DALIBOR
GONDÍK
„S Aduš to je jak se žehličkou.
Dáš ji do zásuvky a hned hřeje!“

PRÁVĚ
VYCHÁZÍ

každý pátek ZDARMA
TÝDENÍK

KNIHU POHODLNĚ ZAKOUPÍTE TAKÉ
V INTERNETOVÉM KNIHKUPECTVÍ WWW.KOSMAS.CZ

Životní příběhMadameTussaud

Edward Carey

Malá
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Téma. Vzdáváme se
identity a svobody
Spisovatel sci-fi, novinář, vizionář a foto-
graf Ondřej Neff vydal svůj zásadní ro-
mán Ultimus. Zamýšlí se v něm nad tím,
jak by se změnil život, kdyby se část lidí
usídlila na Měsíci, zda skutečně touží-
me po svobodě a co nás přiměje vymě-
nit ji za vězení nové, byť třeba virtuální.
Je těžké vymýšlet utopii? „Strašlivě.
Zvlášť když na koncepty ideálního světa
nevěříte jako já. Pocit štěstí a radosti je
časově vždycky velice omezený. Zažívá-
te ho při změně k lepšímu, ale jak to po-
mine, už je všechno zase horší. A máte
pocit, že by stačilo málo a mohlo by být
zase líp, jenže tomu ideálnímu stavu
brání pokaždé nějaká překážka. A to
vede nutně k rozmrzelosti, vzteku až
zuřivosti. Takže společenská utopie ani
existovat nemůže. A proto se dnes neob-
jevuje ani v literatuře,“ tvrdí Ondřej
Neff. Jak to, že jsou tak populární pří-
běhy, které vykreslují společnosti, jež
se vyvinuly špatným směrem? Čtěte
v novém vydání týdeníku Téma.

Přibližně sto organizací v ČR se včera
a dnes rozhodlo zapojit do kampaně
na podporu evropského stipendijní-
ho programu Erasmus+. Oslava s ná-
zvem Erasmus Days nabízí po celém
světě kolem 5000 akcí. Jejím cílem je
představitmožnosti programu, zvidi-
telnit jeho dopady a sdílet zkušenos-
ti účastníků. Letos se koná pátý roč-
ník kampaně, ČR se účastní počtvrté.
„V rámci Erasmus Days je každý

rok uspořádáno několik výstav, celá
řada prezentací, diskuzí a komunit-
ních setkání. Zapojují se organizace
napříč všemi sektory vzdělávání – od
základních a středních škol přes
knihovny nebomuzea až po univerzi-
ty,“ uvedla Lucie Petříková z Domu
zahraniční spolupráce, který spravu-
je program Erasmus+ v Česku.
Do oslav semohou zapojit všechny

organizace, jež se letos či loni účast-
nily projektu s podporou programu
Erasmus+. Při kampani představují

veřejnosti své zážitky a zkušenosti
z výměnných pobytů. Letos to třeba
bude výstava o odborných stážích
v Německu a Portugalsku, představe-
ní příručky o ochraně životního pro-
středí či maltézské dny. Informace
o akcích jsou na erasmusdays.eu. ČTK

Erasmus+

Je největší evropský program v pod-
poře vzdělávání. Na jeho nové sedmi-
leté období schválil Evropský parla-
ment na jaře rozpočet přes 28 miliard
eur (víc než 710 miliard korun).

● V dalších letech nabídne program
nově mimo jiné možnost vyjet
studovat do celého světa, kombino-
vat studium v zahraničí a na dálku
nebo vyjet individuálně do zahraničí
i ze základní školy.

Krátce

Dýňování. Ostrý
nůž i lžíci s sebou
Příjemné sobotní odpo-
ledne můžete strávit
v rámci Máslovického dý-
ňování. V obci Máslovice
kousek za Prahou vás
čeká zdobení a vyřezává-
ní dýní, strašidýlek
a skřítků, ale také pohád-
kově strašidelný les. Pro
labužníky nebudou chy-
bět originální dýňové po-
choutky. Program začíná
zítra ve 13 hodin, jednot-
né vstupné od pěti let
výše je 50 korun. MET

Olomouc. Více
o Mendelovi
Vlastivědné muzeum
v Olomouci otevřelo vý-
stavu věnovanou zakla-
dateli moderní genetiky
Gregoru Johannu Mende-
lovi. Expozice v Máneso-
vě galerii má připome-
nout nadcházející dvou-
sté výročí narození toho-
to velikána moderní
vědy, které připadá na
příští rok. Pestrý život
i práci moravského příro-
dovědce německého pů-
vodu, zakladatele geneti-
ky a objevitele základ-
ních zákonů dědičnosti
zachycuje muzeum pro-
střednictvím informač-
ních panelů, k vidění
jsou také například faksi-
mile rukopisu jeho slav-
ného díla. Výstava je
veřejnosti přístupná do
28. listopadu. ČTK

Erasmus Days. ČR
se zapojila počtvrté
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Čokoládový festi-
val se v plné síle
vrací!Ochutnejte
to, co jste ještě
nikdy nejedli.

Do českých měst se po dlou-
hé koronavirové pauze vrací
zpět řada tradičních akcí. Tře-
ba Čokoládový festival, který

podeváté Čechům představí
sladké delikatesy z celého svě-
ta. Návštěvníkům v následují-
cích víkendech nabídne kuli-
nářskou přehlídku, na které
šéfkuchaři významných re-
staurací předvedou své nápa-
dité recepty.
Například zjistíte, jak s čo-

koládou kreativně a zdravě
vařit, naučíte se připravovat
čokoládové makronky. Třeba
pekař Oleg Volíček ukáže,
jak vyrobit tradiční gruzín-

skou cukrovinku s medem
a vlašskými ořechy s názvem
gozinaki, chybět nebudou tře-
ba ani africké dobroty. Ná-
vštěvníci na akci mohou
ochutnat například čokoládo-
vé pivo, čokoládový kebab,
ovoce s čokoládou a mnoho
dalšího, zkrátka vše, co si
doma jen tak nepřipraví.
Festival se svými vůněmi

a chutěmi putuje po České re-
publice (viz box vpravo). Ten-
to víkend se představí v praž-

ském nákupním centru Gale-
rie Harfa. „Letos tady bude
kolem 30 stánků, ochutná-
vek a také se uskuteční řada
zajímavých soutěží,“ říká or-
ganizátor festivalu Chris
Delattre, francouz, který ně-
kolik let žije v Česku.
A protože letošnímu roční-

ku budou i nadále kralovat
děti, bude opět připraven stá-
nek s malováním na obličej,
stánek s malováním čokolá-
dou a barevným pískem. MAP

Tyhle delikatesy a mnohem víc můžete ochutnat ode dneška v OC Galerie Harfa. Budou tu třeba pralinky s pepřem nebo rozmarýnou. 4x CHRISEVENTS

Vstup je zdarma

Na špatnou náladu je
čokoláda.

● Tento víkend v Praze.

● Dům Kultury Kladno
(22.–24. 10.), zámek Valtice
(28.–31. 10.) Další termíny
najdete na webu
Cokoladovy-festival.cz.

inzerce

Sychravé počasí? Pohodu přináší
sladké dobroty z celého světa
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Počasí

„Eden
je přesně
tamhle.“

TOMÁŠ TOMMY MÁDR
Facebook
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1. ohon
2. lidské trupy
3. otvor ve zdi
4. roky

5. vesnice (mn. č.)
6. soused Ruska
7. opční právo
8. dojné zvíře

ČT1 ČT2 Nova ÓčkoPrima

16.35 Polopatě
17.30 AZ-kvíz
18.00 Události v regionech
18.25 Kde domov můj?
19.00 Události
19.56 Branky, body, vteřiny
20.10 Osada (7/13)
21.10 13. komnata J. Fabiánové
21.40 Všechnopárty
22.30 Profesionálové
23.25 Kriminalista III
00.25 AZ-kvíz
00.55 Toulavá kamera
01.25 Objektiv
01.55 Banánové rybičky
02.25 Dobré ráno
04.55 Hobby naší doby
05.20 Sváteční slovo katolic-

kého faráře Jiřího Kani

15.50 1944: Spojenecké
bombardování Le Havru

16.45 Krásné živé památky
(7/16)

17.15 Špionáž v divočině (4/4)
18.10 Co Čech, to chovatel II (7/8)
18.20 Heydrich – konečné

řešení (7/44)
18.45 Brazilská samba, Rio de

Janeiro
19.40 Postřehy odjinud
19.50 Zprávy v českém znako-

vém jazyce
20.00 Tři muži na zabití
21.40 Dobrý den, paní Camp-

bellová
23.35 Desatero hříchů II (3/6)
00.25 Zkáza Středozemního

moře

15.55 Kriminálka Miami (22)
17.00 Odpolední Televizní no-

viny, Sportovní noviny
17.30 Na lovu
18.25 Ulice (4130)
19.30 Televizní noviny, Spor-

tovní noviny, Počasí
20.20 Policie Modrava II (2)

Případ u Dračí skály. Krimi-
seriál (ČR, 2017)

21.30 Equalizér 2
Akční film (USA, 2018)

23.55 Kriminálka Miami (21)
00.50 Kriminálka Miami (22)
01.45 Specialisté (142)
03.05 Na lovu
03.45 Gympl s (r)učením ome-

zeným (23)
04.45 Novashopping

16.50 Policie v akci
17.50 Prostřeno!
18.55 Hlavní zprávy
19.40 Krimi zprávy
19.55 Showtime
20.15 Česko Slovensko má

talent
22.00 Máme rádi Česko
23.55 Ano, šéfe!
01.00 Policie v akci
02.00 Komisař Rex VII (14)

Poštovní holubi. Krimiseriál
(N/Rak., 2003)

03.00 Jake a Tlusťoch III (10)
Hodně dávno a dost daleko.
Krimiseriál (USA, 1987-1992)

04.00 Policie Hamburk VIII (15)
Armáda lásky. Krimiseriál
(N, 2014)

06.00 Ranní fresh
09.00 Zpátečka
10.00 Óčko hity
14.00 Óčko trendy
14.30 Top 3 Kitkat chart
14.50 Óčko trendy
15.00 Óčko hity
16.30 Óčko e-sport
16.40 Óčko hity
17.00 Novinky
18.00 CZ & SK
18.59 Nebuď dřevák, dej si

tělák
19.00 Moje desítka
19.50 Óčko hity
21.00 CZ & SK

České a slovenské klipy
22.00 Party ride
1.00 Óčko flirt

NAPADÁVÁSVTIPNÝ POPISEK?
Napište bublinu a reagujte na
sloupek na:www.facebook.com/
denikmetro FOTO: 2x AP

Luštěnka

Sudoku

TV tipy
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Iva Kolářová
Mám je fantastické,

ale ne
z Česka.

Anketa

Co vaše zážitky s nemocniční stravou?

Bohumila Tušková
Mohlo to být méně
slané, jinak vše

v pořádku.

Iva Hejzlarová
Nezapomenutelná
byla česneková

sekaná v porodnici.

„Kuk ze smyčky Zahradní Město.“ Takhle familiárně až lehce
infantilně nás ze zbrusu nové tramvajové smyčky vítá
@matty.ch.photographer. #dpp #pidoficialni #tram #tramdriver
#mojeprace #transport #ridictramvaje #skoda15t
#skodatransportation #9305 #positivevibes

@mojemetro

JAK JE DŮLEŽITÉ
MÍTI MAČKY I.
A jdeme na to! Stojíme pod vrcholemMont Blancu. Trasu už
máme zvolenou, půjdeme Gouter Route, která má být nejmé-
ně náročná. Výstup plánujeme na pátek, nejpozději na sobo-
tu. Bude záležet na počasí, které je na Mont Blancu nevyzpyta-
telné. Proměnit se může každou vteřinou. Po úterní aklimati-
zaci jsme se ve středu vydali zkušebně na chatu Tete Rousses,
která je ve výšce 3167 metrů nad mořem nad konečnou stani-
cí zubačky Nid d’Aigle. My ale přece nepojedeme tramvají!
Sice zním hrdinsky, zároveň ale přiznávám, že řídký vzduch

mi nedělá dobře, opravdu
jsem se zadýchal a i ten-
hle zkušební výstup mi
dal zabrat.
Přichází Den D! Počasí
nám přihrálo páteční ter-
mín, takže jsme se už ve
čtvrtek přesunuli na Tete
Rousses, abychom před

druhou hodinou ranní vyrazili na hlavní výšlap směr Gouter
a pak do výšky 4365 metrů k boudě Vallot. Ani se neptejte, jak
nám to s Veronikou šlo. Nečekaně jsme se ve tmě zasekli na
zmrzlé skále mezi Tete Rousses a Gouterem. Přechod tohoto úse-
ku nám zabral pět hodin! Tak malou dušičku jsem v sobě ještě
nikdy neměl! Strach byl veliký a já se s obutými mačkami posu-
noval po centimetrech za obrovského hecování mé parťačky. Do
toho jsem pořád hledal signál, abych se mohl přihlásit Impulso-
vým do ranního vysílání. Za jiných okolností bych se na místě
otočil a vzdal to. Hlavou se mi ale honil poupravený text písnič-
ky Si mačka, si mačka… perfektne urobená… Tak snadmě,
mačky moje, nenecháte ve štychu! Vrchol je přece na dohled!

Citát

Strach byl veliký
a já se s obutými
mačkami posunoval
po centimetrech.

Dopisy a vzkazy

STOLEČEK

Řešení sudoku

ZUŘIVÝ REPORTÉR

ALEŠ RŮŽIČKA
VYSÍLÁ KAŽDÉ VŠEDNÍ RÁNO
NA RÁDIU IMPULS

Zacpané město
V úterý jsem v 18.15 čeka-
la na bus do nemocnice
pod Petřínem. Lilo, auto-
bus měl 10 minut zpoždě-
ní, ale za to nemohl, jelo
jedno auto za druhým.
Proč za třicet let demokra-
cie nikdo nevyřešil dopra-
vu v centru města? Malá
Strana je v dešti úplně
neprůjezdná.

JANA BŘEZINOVÁ

Jako za bolševika
Podivné informace o zdra-
votním stavu našeho pre-
zidenta jsou velmi tristní.
Poslední fotografie Miloše
Zemana nepřesvědčují, že
se jedná o člověka po
úspěšné rekondici. Obča-
né mají právo být pravdi-
vě informovaní o zdravot-
ním stavu nejvyššího před-
stavitele státu. Současné
mlžení a lhaní okolí prezi-
denta silně připomíná
dobu vlády komunistů,
což je v těchto dnech, kdy
jeho úloha je zásadní při
jednání o povolebním
uspořádání země, velmi
znepokojivé.

JITKA LEŽOŇOVÁ, BRNO

dopisy@metro.cz,
www.facebook.com/
denikmetro

V dopisu uveďte jméno
a adresu. Metro si vyhrazuje
právo editovat dopisy.

Komiks. Zítra a v neděli divadlo S+H hraje představení Hurvínek a nezvaný host

Tohle je místo na váš vzkaz! Do žlutého rámečku napište přání, výzvu,
básničku nebo něco namalujte. Výtvor vyfoťte a sdílejte s hashtagem
#METROTAG na svém Instagramu. Vzkaz lze poslat i jako zprávu přes
Facebook nebo e-mailem na mms@metro.cz. Váš výtvor dáme do novin!

Řešení luštěnky

Sloupek



Výměny
• Zajistíme VÝMĚNU vaší ne-
movitosti, rozdíl ceny doplatí-
me, vybrat si můžete i z našich
nemovitostí, které vlastníme.
774335509.231573

Byty - poptávka

• Koupím byt kdekoliv v Pra-
ze, dám okamžitou zálohu,
platba hotově, právní záleži-
tosti vyřídím. Stav nerozhodu-
je. RK nevolat. tel. 234095720,
720539665240073

• Dobře zaplatím byt v OV,
DV. Starší osoby mohu nechat
v bytě na dožití bez nájmu.
Slušné jednání, právní servis.
Děkuji J. Jurdová 725805115 240912

Starožitnosti

• Koupím hodiny a obrazy v ja-
kémkoliv stavu. Jsem sběratel,
ne překupník. Slušné jednání.
Platím hotově.
Tel. 602654613,
alex.kratochvil@volny.cz239511

• Sběratel koupí staré perské
koberce, obrazy a starožitný
nábytek, porcelán, sklo a staré
pohledy. Tel.: 602218721 240641

• Sbírám, koupím, zaplatím -
staré sklo, nábytek, porcelán,
hračky, mince, bankovky, od-
znaky, šperky, bižu, sochy,
ván. ozdoby, obrazy atd. T.
732691777240762

• Sběratel koupí staré vzdu-
chovky a vzduchové pistole.
Tel. 602343563, email:
alesla@centrum.cz240927

• Koupímobrazy českých a za-
hraničníchmalířů. Platba hoto-
vě. Kontakt: e-mail:
manvel4@seznam.cz,
tel. 721235964 241067

Nemovitosti - poptávka

• Koupím byt nebo dům v Pra-
ze, zaplatím požadovanou
cenu a nechám bydlet nebo
dožít. Vše na dohodě
777603019.231509

• Vykoupíme Váš byt, dům,
chatu nebo pozemek za dob-
rou cenu. Uhradím exekuci,
dluhy na nájmu, privatizaci
nebo jiné pohledávky. Zajis-
tím prodej nebo výměnu bytu
a RD. Volejte 776363636. Rád
poradím.240621

• Hledáme hotel/penzi-
on/apartmány k pronájmu,
příp. ke koupi, v centru Prahy
nebo v blízkosti centra. Děku-
ji. Tel. 731986852,
hwathek@seznam.cz241059

Auto-moto - poptávka
• Koupím jakékoliv vozidlo (i
veterána). Platím ihned.
Tel.: 603328155. 240819

Ostatní

• KNIHY! Koupím knihy nověj-
ší i starší + starožitný a retro
nábytek do stylové čítárny -
křesla, židle, stolky, lampy, ob-
razy, knihovny aj.
T. 603478873238640

Pronájmy - nabídka
• Zařízená, zateplená chata k
bydlení, vhodná pro 2 seniory.
Nájem vč. el., vody 7000 Kč.
Od listopadu. Nevhodné pro
soc. bydlení. Podblanic-
ko-731682030240960

Práce - nabídka
• Pultový prodej lahůdek a do-
pek pečiva za 143-155.70
Kč/hod. Zálohy denně, zaško-
lení samozřejmostí.
Tel.: 222534534,
www.creditczech.cz240547

• Brigáda pro každého - dopl-
ňování zboží, 143-163.90
Kč/hod, směny noční/denní,
ONLINE REZERVACE, prodejny
v Praze a okolí.
Tel: 222534534 240557

• Nabízíme 155-235 Kč/hod
za PRÁCI ve SKLADU - příprava
zboží/řidič VZV. Bonusy, zálo-
hy, možnost ubytování. Tel.:
222534534, www.creditc-
zech.cz240567

• SPŠE Praha 10 přijme údrž-
báře na plný úvazek nebo čás-
tečný úvazek a nočního vrátné-
ho (vždy 14 dní v měsíci, pra-
covní doba 19 -22 hodin). Ná-
stup dle dohody, ubytování ve
služebním bytě ve škole. Info:
2 7 4 0 1 6 2 1 3 ,
bukovska@uzlabina.cz240592

• POKLADNÍ za 143-149
Kč/hod. Prodejny po celé Pra-
ze, směny dle Vašich možnos-
tí, zaškolení, zálohy denně, ná-
stup ihned. Tel.: 222534534 240577

• 170 Kč za jednoduchou ma-
nuální práci v pěkném prostře-
dí na Praze 8, kde si určujete,
kdy půjdete pracovat? Práce
vhodná pro studenty.
Tel: 222534534 240587

• Přijmeme kuchaře/ku do
školní jídelny v Praze 6. Plný
úvazek, volné víkendy, dobrý
kolektiv. Nástup ihned. Info.
tel.: 235357226. 240688

• ANVI TRADE s.r.o. (Krč) – při-
jme skladníka, nutná praxe s
VZV. Pracovní doba Po-Pá. V
případě zájmu volejte pana
Jana Hladíka: 775325597.240709

• Úklidová firma přijme pra-
covníky na odpolední úklid na
DPP a vedoucí úklidu na PRA-
ZE 1. TELEFON: 602334596,
737566469.240732

• RECEPČNÍ A UKLIŽEČKA. V
kanceláří na Praze 1 máme
dvě volná místa, hledáme
paní na recepci a paní na úklid
. Výborný kolektiv a příjemné
prostředí. Zkrácený pracovní
poměr (10-15 h/týdně). Důleži-
té: pozice je vhodná pro ID,
OZP.Volejte 602 625 905240984

• Akciová spol. hledá strážné
pro Prahu a okolí, inval. a sta-
rob. důchodce, mzda až 120
Kč/hod., nábor. příspěvky až
24 000 Kč, možnost záloh na
mzdu, služební oděv.
Tel: 224109445, 777470798. 240892

• Zaměstnance na výrobu sa-
látů a chlebíčků na 6 hod./25
000 Kč. Tel. 724603645 240945

• Prodavačku do lahůdek
150,- Kč/hod. Tel. 724603645 240950

• Přijmeme pracovníka na ví-
kendové kontroly TZB v kanc.
budově v centru Prahy, metro
C. Vhodné pro SD. Znalost TZB
a MaR výhodou.
Tel. 733147413240844

• Školní jídelna Gymnázia Pří-
potoční 1337 v Praze 10 při-
jme pomocnou kuchařku. Ná-
stup možný ihned. Kontakt:
267 199 499. Nabídky zasílejte
na info@gsgpraha.cz. 240969

• Přijmeme nočního vrátného
do krytých garáží v Bohnicích,
v Praze 8. Vybavená vrátnice v
budově, 8 směn 17:00 - 7:00
hod. a jeden víkend v měsíci 9
500 Kč na ŽL. Info.:
777255267, 283852829,
g2.garaze@seznam.cz240977

• Brigády v obchodech Praha.
Mzda 115 Kč čistého. Výplata
2x týdne. Možnost ubytování.
Tel. č.: 774766234. Mail:
m.chrobakova@netmarks.cz240992

• Lepení a kompletace papíro-
vých tašek, místo výkonu. Zá-
běhlice, Malešice Práce pro
ID.Kontakt 778 527 851 v čase
od 8 – 15h.240995

• Přijmeme zaměstnance na
pozice: administrativa, uklízeč-
ky, technik výst.kontroly,
skladník, převoz vozů, mytí
vozů kontrolor roznosu letá-
ků. Volejte 602625905. Praco-
viště Praha 7. Vhodné pro ID 240999

• Pracovník ostrahy Přijmeme
zaměstnance do nepřetržité-
ho provozu. Pracoviště hlída-
ná parkoviště v Praze. Místo je
proOZP, ID. Nástup ihned ! Vo-
lejte 778472700241004

• Volné místo na pozici po-
mocné/ho redaktorky/a. Jde o
zkrácený pracovní poměr,
vhodný pro OZP. Zkušenosti s
redakční prací - psaní článků,
korektury, editorská činnost
na webu - jsou vítány. Kance-
lář Praha 10. Kontakt :
iveta.honsova@tbmedia.cz241008

• Administrativní pracovnice.
Práce v kanceláří 4-6 hodin
denně, příjemný kolektiv, ne-
náročná práce. Místo je pro
OZP, ID. Nástup ihned ! Volej-
te 778472700 241015

• Německé velvyslanectví v
Praze hledá od 01.12.2021 ři-
dičku/řidiče. Informace nalez-
nete na
https://prag.diplo.de/cz-de/b
otschaft/-/1303558241043

• Hledáme spolehlivou obslu-
hu na čerpací stanici na Praze
9. Práce v dobrém kolektivu za
příznivých podmínek. Životo-
pis: omnif@omnif.cz,
tel. 777213490 241049

• Hledám malíře restaurátor-
ství na rekonstrukční práce na
obrazech. Odměna dohodou.
Kontakt:
manvel4@seznam.cz,
tel. 721235964 241070

• Řidič/ka odtahové služby.
Přijmeme zaměstnance, odta-
hy po ČR, ŘP sk B + E, čistý TR,
karta řidiče. Komunikace se zá-
kazníky, práce s mobil.aplika-
cí. Služební SIM s neomeze-
ným tarifem, příjemný kolek-
tiv. práce na HPP plný úvazek
Volejte : 777 226 611 241085

• Vedoucí prodeje vozů Opel.
Vedení týmu prodejců, zodpo-
vědnost za plnění cílů, prezen-
tace a prodej vozů, kontakt se
zákazníky, aktivní řidič sk.B,
administrativa, komunikace s
importérem, komunikativní,
ÚSO, pracoviště Praha 7, mzda
základ 25000,-+ provize z pro-
deje. Volejte +420 602 625 905241088

• Hledám sekretářku na foce-
ní zboží na internet a na bale-
ní a odesílání poštou v Praze.
Plat dohodou. Tel. 721235964,
manvel4@seznam.cz241071

• Autoklempíř/Karosář/Auto-
mechanik. Přijmeme zaměst-
nance, pracoviště Praha 7
Opravy karoserií osobních a
užit.vozidel, montáž a demon-
táž částí vozidel, vyučení v
oboru, ŘP sk.B, spolehlivost a
odpovědnost, odpovídající
platové ohodnocení
Volejte +420 602 625 905241091

• Společnost Manner je speci-
alistou na oplatky, dražé a pě-
nové cukrovinky. Rakouská
společnost a její česká poboč-
ka hledá pro prodejnu
Manner shop v nákupním cen-
tru Palladium Praha 1, kandi-
dáta/ky na pozici Asistent pro-
deje (prodavač/ka. V případě
zájmu zašlete Váš životopis s
fotografií na níže uvedenou
e-mailovou adresu. Požaduje-
me: Zájem o obor sladkostí.
Spolehlivost, zodpovědnost,
samostatnost a komunikativ-
nost. Nekuřák.Jazyková zna-
lost NJ, AJ vítaná. Nabízíme:
150,-kč/hod + podíl na obratu.
Zajímavou práci u mezinárod-
ní značky. Pracovní smlouvu
na dobu neurčitou. Atraktivní
prémiový systém odměňová-
ní. Personální bonusy, stravné
a firemní výhody. Místo výko-
nu práce: Nákupní centrum
Palladium, Praha 1. Kontaktní
e-mail:
shopmanager@manner.store241175

Knihy a časopisy

POPTÁVKA BYTU
koupím byt na horách či blízko hor
- Šumava, Krkonoše, nebo Jizerky.

Na stavu nezáleží.
Děkuji za nabídky.
Tel: 773 117 381

POPTÁVKA CHATA HORY
koupím chatu, chalupu, stavební

pozemek na horách či v dojezdové
vzdálenosti do hor. Krkonoše,

Orlické, Jizerky, Šumava. Může být
i Vysočina. Na stavu nezáleží, spíše

na místě. Tel: 773 117 381

JURIS REAL, spol. s r.o.
nabízí přímý výkup,
zprostředkování
prodeje, dražbu
nebo aukci.

A to za nejvyšší
možnou tržní cenu.

Před prodejem
vyřešíme právní vady,

dluhy, exekuce.
Možnost okamžité
výplaty zálohy.

T 3
www.prodejtojinak.cz

Volejte zdarma
800 22 33 88

Konkursní řízení na místo
ŘEDITELE/KY ZŠ A MŠ NaBeránku

v Praze 12. Špičková škola s atraktivními
vzdělávacími programy hledá schopného

MANAŽERA A VYNIKAJÍCÍHO
PEDAGOGA.

Předpokládaný nástup 1. 2. 2022.
Přihlášky podávejte na adresu:

Generála Šišky 2375/6, 143 00 Praha 12
– Modřany do 12. 11. 2021, 12.00 hod.

Podrobnosti na www.praha12.cz/
Školství/Volná pracovní místa ve školách.

KOUPÍM BYT
V PRAZE

jako investici pro děti, právní
vady, dluhy nejsou překážkou.

V bytě můžete dále bydlet. Platba
ihned. Realitní kanceláře prosím

nevolat. Tel.: 601 522 292

KOUPÍM
CHATU

Hledám ke koupi chatu, chalupu
do 50 km od Prahy. Stav nerozho-
duje. Předem děkuji za nabídku.

Tel.: 725 911 070

KOUPÍM DŮM
NEBO POZEMEK

v Praze a okolí. Právní vady ne-
vadí. Financování mám zajištěno.

RK-nevolat. Tel.: 725 719 745

Celá ČR
tel. 604 11 44 66
e-mail: arco@antikvariaty.cz

koupíme jednotlivé
knihy i celé sbírky,
pozůstalosti apod.

Přijedeme
(pro více než 300 ks)

zaPlatíme
odvezeme

Přijedeme rádi kamkoliv
v Čechách i na Moravě.

Návštěvy u Nás až po tel. domluvě.
Likvidujeme též celé pozůstalosti.

Tel.: 602 229 348
sberatelskykabinet@post.cz

SBĚRATELSKÝ KABINET
Michelská 12A, Praha 4, Michle

VYKOUPÍ IHNED ZA HOTOVÉ
odznaky, známky a staré pohledni-
ce, staré gramofon. desky, veškeré staré
mince, kapesní, náramkové hodinky,
i nejdoucí, všech značek (i PRIM), sta-
rou bižuterii, český granát, nábytek do
r. 1975. Šavle, bodáky a uniformy, rádia
a tranzistory, vánoční ozdoby, formič-
ky na vánoční cukroví, betlémy, hous-
le a hudební nástroje. Kufry, textilie,
veškeré nádobí, šicí a psací stroje, ob-
razy a gra a, lampy a lustry, hmoždíře,
žehličky, konvice, lavory a umyvadla,
sklo a porcelán, paroží, fotoaparáty,
staré nářadí, malířské válečky, příbory,
kabelky, kufry a staré uhláky. Staré
rybářské potřeby (pruty, navijáky,
podběráky,). Papírové peníze – v pod-
statě vše co přijde pod ruku. Bereme
opravdu téměř vše.

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

KNIHY!
odkoupím velkou

KNIŽNÍ POZŮSTALOST
solidní ceny za Vaše knihy.

Tel.: 603 478 873

www.vila-dolnichabry.cz, 603 420 218

NEMOVITOST K PRODEJI

Vila Dolní Chabry
Praha 8

Staňte se dárcem
krevní plazmy
700 Kč*
za každý
odběr

- Pomůžete zachránit lidské životy
- Máte pravidelnou kontrolu
zdravotního stavu

- Občerství zdarma a zajímavé dárky

Metro Hradčanská

www.unicaplasma.cz
Tel.: 733 474 770

*dle § 32 ods. 2 zákona č. 373/2011 Sb.

1400 Kč *
měsíčně

18 200 Kč *
za rok➡ ➡

Náborový příspěvek 2 000 Kč

Mzda až 150 Kč/hod
Volejte zdarma: 800 111 112

Ostraha OC a admin.
budov – Praha
týdenní zálohy

Hledáme instalatéra/topenáře.
Požadujeme

manuální zručnost a spolehlivost.
Práce po Praze s nástupem IHNED.
info@havlintzb.cz | 602 396 662

CENTRÁLNÍ ZÁSAHOVÁ
JEDNOTKA

PRAHA
Náborový příspěvek 10 000,- Kč

Předpoklady pro uzavření
pracovního poměru:
Čistý TR, praxe v oboru

Telefon: ++420 724 793 669
Životopisy zasílejte:

ivana.slavikova@cz.g4s.com

HLEDÁME VHODNÉ
KANDIDÁTY NA POZICI

PRAŽSKÉ SLUŽBY, a.s.,
obsazují pozici

obsazují pozici ŘIDIČ vozu nad 7,5 t.
Co vás čeká – zajištění zimní údržby komunikací s možností
pracovního poměru
Co očekáváme – profesní a paměťovou kartu řidiče, dopravně
psychologické testy, flexibilitu, zkušenosti, spolehlivost a dochvilnost.
Místo výjezdu - Praha 9 a Praha 6
Od 1. 11. 2021 do 31. 3. 2022 s možností prodloužení
Směny – 6 – 18 hod a 18 – 6 hod
Benefity – stravenky v hodnotě 160, týden dovolené navíc, pojištění
odpovědnosti Reálná mzda až 50 000 Kč měsíčně, přesčasy a svátky vám
vždy proplatíme.
Nyní stačí užpouze zavolatna605235805nebo739682189adohodnout se.

Nemovitosti - nabídka

Kancelář řádkové inzerce: Václavské náměstí 1, palác koruna, Praha 1,
po-pá 8.30 -17.00 hod. Tel: 225 065 177, 178
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Ledecká už myslí na Peking
Ester Ledecká už je před olympijskou sezonou natěšená na sníh a závo-
dy. Na hrách v Pekingu chce v únoru navázat na zlatý double z Pchjon-
gčchangu, kde v roce 2018 vyhrála paralelní obří slalom na snowboar-
du a také superobří slalom na lyžích. Na sezonu se Ledecká cítí být při-
pravena kondičně a i psychicky. „Myslím, že mám dobře připravené
tělo i hlavu,“ řekla Ledecká a připustila, že olympiádu má v hlavě.
„Půjdeme ale krok za krokem. Když se nominuji, tak si tam, doufám,
zajedu pár závodů, na lyžích i na snowboardu,“ řekla Ledecká. ČTK

Slavia se utká se Zlínem
Los osmifinále českého fotbalo-
vého poháru MOL Cupu svedl
tyto dvojice: Mladá Boleslav–Pl-
zeň, Jablonec–Varnsdorf, Teplice
–Sparta Praha, Slovácko–Karvi-
ná, Ostrava–Hradec Králové, Čes-
ké Budějovice–Olomouc,
Bohemians Praha 1905–Jihlava,
Slavia Praha–Zlín. Oficiální hrací
termín je 27. října.

Vrátí se Tour pro ženy
Do kalendáře ženské cyklistiky
se v příštím roce vrátí Tour de
France. Obnovení etapového zá-
vodu oznámila společnost Amau-
ry Sport Organisation. Start je na-
plánován na 24. července u Eiffe-
lovy věže, tedy ve stejný den,
kdy v Paříži skončí mužská Tour.
Na cyklistky čeká osm etap s dél-
kou 1029 kilometrů. ČTK

Ve fotbale se chystá dal-
ší pravidlová revoluce.
Možná už pro MS 2022.

Věčné debaty o hraničních ofsajdech
a různých posouzeních tohoto pravi-
dla mají konečně skončit. Naposledy
se velmi diskutovalo o gólu Francou-
ze Kyliana Mbappého ve finále Ligy
národů proti Španělsku. Ředitel glo-
bálního rozvojeMezinárodní fotbalo-
vé federace (FIFA) ArséneWenger na-
vrhuje, aby se rozhodovalo plně auto-
maticky. „Možností, jak to provést,
je mnoho. Měl bych vše držet v taj-
nosti, ale v otázce rozhodčích dojde
k velkým změnám. Všechno se ale za-
tím připravuje,“ prohlásil bývalý tre-
nérWenger.
Ke zlepšení situace s vyhodnocová-

ním ofsajdů sice částečně přispěl vi-
deorozhodčí (VAR), ovšem tato tech-
nologie často přerušuje zápasy na ně-

kolik minut, když studuje těsné situ-
ace po vstřelených brankách. V ang-
lické Premier League zase zkoušejí
různé tloušťky kalibrovaných čar
pro co nejpřesnější posouzení.
To, co zmiňuje Wenger, by ale

byla přelomová záležitost. Speciální
technologie by na přesnost několika
centimetrůměla odhalit, zda posuzo-
vaná situace byla, nebo nebyla
ofsajdová. Asistent rozhodčího na laj-
ně by pak dostal do hodinek signál
a zvážil by, zda praporek zvednout,
nebo ne. Z rozhodování o sporných
situacích by se tak téměř vytratil lid-
ský faktor, který může být omylný.
Podle Wengera je šance, že by se

novinka objevila už ke konci příští-
ho roku na mistrovství světa v Kata-
ru, ovšem španělský deník Marca
upozorňuje, že většinou FIFA rozho-
duje o velkých změnách pravidel bě-
hem března a platná bývají až od ná-
sledující sezony. Podle španělského
listu je tak pravděpodobnější zavede-
ní až v roce 2023. PAVEL URBAN

Krátce

Ofsajd odhalí
automaticky
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Nadcházející
11. kolo fotbalové
Fortuna ligy bude
patřit rodinám.

Bitvu čtvrté Ostravy s pátým
Slováckem, souboj mistrov-
ské Slavie s trápícím se Liber-
cem nebo duel předposled-
ních Teplic s vedoucí Plzní.
To všechno o víkendu nabíd-
ne další ligové kolo.
To vše doprovodí tradiční

akce Ligové fotbalové asocia-
ce (LFA) Víkend otců. Ta má
za cíl přivést k návštěvě utká-
ní co nejvíce rodin s dětmi
a současně upozornit na feno-
mén sportu a fotbalu, kdy prá-
vě rodiče a jejich péče stojí za
kariérami a úspěchy všech vr-
cholných profesionálních
hráčů. Víkend otců jako kam-
paň se ponese všemi duely je-
denáctého kola dvou nejvyš-
ších tuzemských soutěží.

„V každé sezoně se snaží-
me zdůraznit význam rodin
a dětí v rámci prostředí profe-
sionálního fotbalu. V minu-
lém fotbalovém ročníku
jsme vlivem restrikcí kolem
covidu-19 nemohli tuto tra-
diční akci uspořádat. I proto
jsem rád, že se k vyzdvihnutí
přínosu rodin a dětí nejenom
na stadionech můžeme vrá-
tit. Přeji si, abychom v rámci
Víkendu otců přivítali společ-
ně se všemi profesionálními

kluby co nejvíce návštěvníků
právě z této skupiny,“ prozra-
dil Daniel Hajný, obchodní
a marketingový ředitel LFA.
Na ligových utkáních obou

nejvyšších soutěží bude upře-
na pozornost na dětské fa-
noušky a celé rodiny přízniv-
ců. Některé kluby dokonce
chystají speciální akce, dopro-
vodné programy nebo soutě-
že uzpůsobené právě rodi-
nám s dětskými příznivci.
Bohatý program bude při-

praven pro fanoušky SK Sig-
ma Olomouc na zápase proti
Karviné, soutěže a zlevněné
vstupné budou nachystány
na utkání Mladé Boleslavi
s Bohemians Praha 1905.
Na podobnou náplň se mů-

žou těšit fanoušci ve Varn-
sdorfu při souboji s Duklou.
Soutěž bude také v Ústí nad
Labem při zápase s Vlašimí
a výhodnou nabídku nabídne
Brno pro dětské permanent-
káře pro prestižní duel proti
Vyškovu. PUR

Logo Víkendu otců LFA

Další titul?
Francouz Sébastien
Ogier (na snímku) má na
nadcházející Katalánské
rallye šanci zajistit si
osmý titul mistra světa
za posledních devět let.
Jediný, kdo mu v tom
může zabránit, je britský
týmový kolega z Toyoty
Elfyn Evans. Dva závody
před koncem šampioná-
tu dělí oba 24 bodů. ČTK

inzerce

Krátce

Krejčí stále čeká
Český basketbalista Vít
Krejčí nenastoupil kvůli
potížím s vízem za Okla-
homu ani do třetího pří-
pravného utkání před se-
zonou NBA. Thunder
v něm proti Denveru vy-
bojovali vítězství 108:99.

Ceni místo Crespa
Novým trenérem fotba-
listů Sao Paula se stal bý-
valý brankář Rogério
Ceni, který se proslavil
i exekucí přímých kopů.
U třináctého celku brazil-
ské ligy nahradil Argen-
tince Hernána Crespa,
jenž skončil kvůli špat-
ným výsledkům.

Novotný pomůže
Hokejový útočník Jiří No-
votný vypomůže v extra-
lize Motoru České Budě-
jovice, přestože se v čer-
venci rozloučil s profe-
sionální kariérou. Za Mo-
tor nastoupí poprvé po
19 letech v neděli v due-
lu proti Hradci. ČTK

Víkend otců má
přilákat také děti

PROFIMEDIA


